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Recenta Hotărîre a Consiliului de Miniştri cu 

privire la majorarea salariului tarifar minim

Puternic motiv de satisfacţie, imbold 
mobilizator pentru îndeplinirea m ăreţe

lor sarcini tra sa te  de 
Conferinţa Naţională a partidului

w v w w w w m w w
Apărată U puţină vreme după ce Conierinţa Na

ţională a partidului a adoptat un ansamblu de ho- 
tărtrt istorice privind /dezvoltarea societăţii româ
neşti ta viitoarele decenii, creşterea continuă a ni
velului de trai material şi spiritual al poporului 
nostru, recenta Hotărîre a Consiliului de Miniştri 
— înscriindu-se în acest context — concretizează 
grija permanentă a conducerii partidului şi statului 
pentru crearea celor mai bune condiţii de viaţă 
celor ce muncesc, penlru sporirea cîştignrilor loi 
băneşti, în raport de aportul pe care şi-I aduc la 
edificarea societăţii socialiste româneşti.

Hotărtrea privind sporirea substanţială a salariu
lui tarifar minim, de Ia 800 lei la 1 000 lei, cu un 
procent de 25 la sută, probează convingător ideea 
afirmată adesea în practica socială că în centrul 
Întregii politici a partidului se situează omul, fău
ritorul de valori materiale şi spirituale, nevoile sale, 
dreptul său la binefacerile civilizaţiei socialiste.

Parte integrantă a programului stabilit de .Con
ferinţa Naţională privind mărirea în acest cincinal 
m tuturor categoriilor de salarii, hotărîre«» dată pu
blicităţii iert este primul pas în atingerea acestui 
obiectiv. Inseparabil de succesele obţinute în toate 
domeniile de activitate, de efervescenţa şi spiritul 
de dăruire cu care oamenii muncit — integraţi in 
marea întrecere socialistă — răspund chemării par
tidului de a munci mai eficient, mai bine, de a-şi 
spori aportul la progresul patriei.

Incepînd cu 1 septembrie, circa 1 160 000 salariaţi 
vor beneilcla de însemnate sporuri băneşti, numai 

; în 1972 suma alocată în plus reprezentind un fond 
; de salarii de î Î30 milioane lei.

Cec» ce se cere In mod special remarcat este fap
tul de necontestat că prevederile H.C.M. la care. 
ne referim afectează un număr însemnat de sala
riaţi şi din judeţul nostru, caracteristica de esenţă 
a modului cum a fost primită hotărirea fiind cea a 
satisfacţiei, a bucuriei. Pentru zecile de mii de be
neficiari din judeţul Sibiu — români, germani, ma
ghiari — majorarea salariului tariiar constituie, ia
ră îndoială, pe lingă motivul unei mari satisfacţii 
un puternic imbold în munca ce o desfăşoară, un 
ferment pentru hotărirea unanimă de a participa 
mai activ, cu toate puterile şi într-nn spirit de înal
tă responsabilitate la realizarea şi depăşirea sar
cinilor care decurg din documentele aprobate de 
Conierinţa Naţională din 19—21 iulie, cu privire 
Ia îndeplinirea înainte de termen a actualului cinci
nal.

Dovadă palpabilă a unităţii dintre cuvîntul şi 
fapta de fiecare zi a partidului nostru, închinate 
prosperităţii României Socialiste, recenta holărire va 
determina un puls sporit al eforturilor creatoare din 
fiecare unitate, va contribui nemijlocit la materiali
zarea in realizări deosebite a hotăririi muncitorilor, 
celorlalte categorii de salariaţi de a face toiul pen
tru ca angajamentele asumate in întrecerea socia
listă să devină fapte, să se concretizeze în noi şi 
importante izbinzi pe frontul muncii cotidiene.

Mulţumirea pentru grija părintească pe care par
tidul o poartă tuturor contribuabililor la făurirea 
societăţii socialiste multilateral dezvoltate va în
semna o mai intensa participare ia îniăptuirea o- 
bîectivelor care ne stau în faţă, va însemna mai 
spornice succese, sub deviza MAI MULT, MAI BI
NE, MAI EFICIENT!

Răspunsul nostru unanim: 
vom munci mai bine

pentru progresul patriei
Difuzată prin radio, transmisă la 

televiziune, publicată în presa de 
feri, Hotărirea Consiliului. de Mi
niştri cu privire Ia majorarea sa
lariului tarifar minim a stîrnit un 
larg ecou în rîndurile oamenilor 
muncii din întreaga ţară. Ea a fost 
primită cu un sentiment de pro
fundă satisfacţie ş i . vie mulţumire 
pentru grija părintească a partidu
lui şi de oamenii muncii din între
prinderile şi instituţiile judeţului 
Sibiu. Acesta ar fi, în expresia sa 
cea mai sumară, rezumatul unei 
microanehete întreprinsă în citeva 
unităţi industriale sibiene în cursul 
dimineţii de ieri imediat după di
fuzarea ziarelor în care era publi
cată Hotărirea.

La întreprinderea „Flamura roşie* 
evenimentul era discutat cu însu
fleţire. Ştefan Schmutz de la' com
partimentul de confecţionat pichere, 
Cornelia Moruzan, muncitoare la în
treţinere, Maria Oprea, presatoare 
în secţia termorigide, Maria Frăţi- 
lă din cadrul secţiei de tuburi tex
tile şi mulţi alţii au ţinut să-şi vadă 
exprimată public bucuria şi hotă- 
rîrea lor de a munci astfel -incit an
gajamentele colectivelor de muncă 
din care fac parte să devină cit mai 
curînd realităţi.

Elena Ştefan şi Constantin Itu, 
exprimîndu-şi satsifacţia pentru a- 
ceastă măsură a conducerii desiat. 
s-au referit şi la punctul 4 al Ho- 
tărîrii, care le dă dreptul să benefi
cieze în continuare în mod gratuit 
de transportul la serviciu, deşi noul 
salar tarifar va depăşi plafonul sta
bilit iniţial.

Tînăra muncitoare Paraschiva 
Cristian de la secţia termoplaste ne 
spune: „Nici nu ştiu cum să-mi ex
prim bucuria. Sínt proaspăt căsăto
rită şi am hotărît împreună cu so
ţul meu să ne construim o casă in 
Kăşinari, de unde sínt eu de loc, aşa 
că sporul de salariu este cum nu se 
poate mai binevenit pentru familia 
noastră“.

Radu Eftimie a terminat de curînd 
cursurile şcolii profesionale. Deşi 
tînăr, a reuşit să cîştige repede sti
ma tovarăşilor de muncă de la ate
lierul mecanic, devenind vinul din

strungarii fruntaşi. „Mă număr şi eu 
printre cei peste 1 160 000 de munci
tori din întreaga ţară care vor be
neficia de noua majorare de salarii. 
Aceasta îmi va permite să-mi îmbu
nătăţesc condiţiile de trai. Mă voi 
strădui sa devin un muncitor foarte 
bine pregătit profesional. Mulţumesc 
din inimă partidului pentru grija 
pe care ne-o poartă şi nouă, celor 
tineri".

„îmi place foarte mult să mun
cesc —- adaugă Vioara Ştefan, de la 
secţia stilouri. Nu am un salariu prea 
mare pentru că pregătirea mea şi o 
operaţie mai veche nu-mi permite 
să execut alte munci. Dar văd că 
partidul nostru se îngrijeşte de toa
te categoriile de oameni ai muncii 
şi cu deosebire de cei cu cîştiguri 
mai mici. De aceea ţin să-i mulţu
mesc în numele tuturor celor peste 
500 de muncitori din fabrica noastră 
care vor beneficia de prevederile 
noii Hotărîri. Am discutat de dimi
neaţă cu multe colege (ştiţi. Ia noi 
lucrează multe tinere de curînd an
gajate) şi cred ca exprim ghidul 
tuturor eînd adresez aceste mulţu
miri, vă spun, din toată inima“.

Regăsesc aceeaşi atmosferă şi la 
fabrica „Libertatea". Maria Marin, u- 
na din muncitoarele cu vechi stagii 
de activitate în această unitate ne 
spune că bucuria ei este dublă: va 
beneficia de noua , majorare de sa
larii nu numai ea, ci şi „fata mai 
mare" care face actualmente practi
că la ; fabrica de confecţii „Steaua 
roşie", dar va fi încadrată în curînd, 
după vacanţa, ca muncitoare califi
cată. „Am fost avansată de curînd 
şi cu o treaptă de salarizare, aşa că, 
în total, veniturile familiei mele 
cresc simţitor".

Gînduri asemănătoare îmi împăr
tăşeşte şi Ana Lăcătuş de la secţia 
apretură. „Soţul meu este pensionar. 
Am înţeles din documentele Confe
rinţei Naţionale că şi el va beneii- 
cia in curînd de o majorare. Acum 
cîţiva ani cîştigam vreo 700 de lei 
şi ceva. Acuma voi depăşi 1 000 de 
lei. SÄ SCRIEŢI ACOLO CÄ MUL- 
ŢUMESC DIN SUFLET PENTRU GRI
JA PE CARE O ARE PARTIDUL 
PENTRU NOI, pă sînţerg întotdeauna

Peste 28000 de 
salariaţi din judeţul 
nostru beneficiază 

de majorarea 
salariului 

tarifar minim

primii, cei cu cîştiguri mai mici, 
care ne bucurăm de măririle de sa
larii care ni se acordă".

„Nici nu vă pot spune cit de ta
re mă bucură vestea din ziar' — 
îmi spune tînăra muncitoare Maria

(Sontinuare în pag, a III-a) 
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I.A.S. Dumbrăveni se înscrie 
printre unităţile care în mod 
constant îşi realizează exemplar 
sarcinile de producţie, obţinînd 
rezultate meritorii în direcţia va
lorificării potenţialului productiv 
al pămîntului. Profilată pe creşte
rea animalelor, producţia unităţii 
se situează la un nivel bun, mai 
ales în obţinerea porcilor graşi, 
înregistrîndu-se realizări demne 
de menţionat.

lit efervescenţa politică gene
rată de istoricul eveniment care 
este Conferinţa Naţională a par
tidului, întregul colectiv al între
prinderii s-a angajat să acţioneze 
perseverent în direcţia ridicării 
gradului de valorificare a poten
ţialului productiv. Pe această te
mă majoră a activităţii politico-e- 
conomice actuale am întreprins 
o anchetă, !a care au participat 
tovarăşii: Vasite Avram, secreta
rul comitetului de partid, ing. 
Gheorghe Leonte, director, şi Ion 
Baldi, inginerul şef, din cadrul 
I.A.S. Dumbrăveni.

Red.: Angajamentele asumate 
de colectivul întreprinderii in 
cinstea Conlerinţei Naţionale a 
partidului au determinat, fără în
doială, o reconsiderare a respon
sabilităţii fiecărui salariat faţă de 
realizarea producţiei, o creştere a 
capacităţii colectivului de a pune 
in valoare potenţialul productiv. 
Concret, cum s-a materializat a- 
cesl fenomen?

V. Avram: Poporul nostru are 
o vorbă înţeleaptă, ca orice vorbă

( Recenta Hotărîre a Consiliului de 
Miniştri se înscrie pe linia măsuri
lor adoptate de -Conferinţa Naţiona
lă a partidului din 19—21 iulie 1972. 
Sporirea nivelului de viaţă a circa 
1 160 000 de salariaţi şi familiile lor, 
pe care o prevăd măsurile recente, 
se înscrie pe linia preocupării con
tinue a partidului si statului nostru 
pentru îmbunătăţirea standardului de 
trai material şi spiritual at popu
laţiei.. Măsura are în vedere, în pri
mul rind, majorarea salariilor tari
fare cele mai mici. In judeţul nos
tru, din totalul de aproape 155 000 
salariaţi, vor beneficia de această 
majorare peste 28 000 de salariaţi, 
cu salarii tarifare lunare variind în
tre 801 şi 1 000 lei.

Incepînd cu 1 septembrie 1972, sa
lariul tarifar minim se stabileşte la 
1 000 lei lunar, cu o creştere de 25 
la sută faţă de salariul tarifar minim 
stabilit în luna mai 1970. De aseme
nea, salariile tarifare lunare între 
801 şi 1 000 lfei se vor majora în me
die cu circa 13,2 la sută, la nivelul 
acestui an, în judeţul Sibiu, sporul 
de fond de salarii ridicîndu-se la 
peste 18 500 000 lei. Un calcul esti
mativ ne arată că la nivelul unui 
an acest spor de fond de salarii se 
ridică pe judeţ la suma de peste 
44 000 000.

Pentru a se putea asigura diferen
ţierea în continuare a salariilor tari-

III-a)(Continuare în pag. « 
MIRCEA ŞERBAN

director adj. al Direcţiei jude
ţene de statistică

a poporului. „Nici nu ştie omul 
cit poate face“. Asta înseamnă o 
încredere nelimitată în posibili
tăţile noastre, ele oamenilor. 
Adică, exact cum spune concep
ţia partidului: „Putem mai mult, 
mai bine, mai eficient“. Aşa se

In tiin irea  d in tre  tovarăşu l lic o la e  Ceausescii> ->

şi tovarăşu l Leonid Brejnev
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, se

cretar general al Partidului Comunist 
Român, preşedintele Consiliului de 
Stat al Republicii Socialiste România, 
s-a întîlnît, In Crimeea, în cursul 
dimineţii zilei de 1 august a.c., cu 
tovarăşul Leonid Brejnev, secretar 
general al Comitetului Central al

Partidului Comunist al Uniunii So- 
vieLice.

Tovarăşii Nicolae Ceauşescu şi 
Leonid Brejnev s-au informat reci
proc asupra îndeplinirii planurilor de 
dezvoltare a economiei naţionale iu 
ţările lor şi au efectuat un schimb 
de păreri în legătură cu extinderea 
în continuare a colaborării multila

terale dintre Republica Socialistă 
România şi Uniunea. Republicilor 
Sovietice Socialiste şi asupra lărgirii 
legăturilor dintre Partidul Comunist 
Român şi Partidul Comunist al Uniu
nii Sovietice, precum şi in alte pro
bleme de interes reciproc.

Convorbirea s-a . desfăşurat într-o 
atmosferă prietenească.

Sosirea în p a tr ie  a tovarăşu lu i Nicolae C eauşescu
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, se

cretar general al Partidului Comu- 
nit Român, preşedintele Consiliului 
de Stat al Republicii Socialiste Ro
mânia, care a participat la intiinirea 
prietenească a conducătorilor unor 
partide comuniste .şi muncitoreşti din 
ţările socialiste aflaţi într-o scurtă 
vacanţă în Uniunea Sovietică, s-a 
înapoiat, marti după-amiază, din 
Crimeea, împreună cu tovarăşa

Elena Ceauşescu.
La sosire, pe aeroportul „Mihail 

Kogălniceanu" din Constanţa, tova
răşul Nicolae Ceauşescu şi tovarăşa 
Elena Ceauşescu au fost întîmpinaţi 
de tovarăşii llie Verdet, Maxim 
Berghianu, Florian Dănălache, Petre 
Lupu, Vasile Vilcu, Cornel Burtică, 
Miu Dobrescu, Vasile Patilineţ, Ion 
Stănescu, Ion Dincă, Mihai Mari- 
mescu, cu soţiile.

Erau de faţă membri ai C.C.. al 
P.C.R. şi ai guvernului, reprezentanţi 
ai organelor locale de partid şi de 
stat.

Erau, de asemenea,, prezenţi V. I. 
Drozdenko, ambasadorul Uniunii So
vietice la Bucureşti, precum şi con
sulul general al U.R.S.S. la Constanţa, 
M. I. Hoşev.

(Ageipres)

de-a 18-a Conferinţe internajio- 
nale împotriva bombelor atomice

şi cu hidrogen
Îmi este deosebit de plăcut ca, în 

numele Consiliului de Stat al Repu
blicii Socialiste România şi al meu 
personal, să yă adresez dumneavoas
tră. participanţi la cea de-a 18-a 
Conferinţă internaţională împotriva 
bombelor atomice şi cu hidrogen :— 
Gensuikyo — un cordial salut, pre
cum şi cele mai sincere urări de 
succes.

Acţiunile şi activităţile desfăşura
te în ultimii ani de Consiliul japo
nez împotriva bombelor atomice şi 
cu hidrogen — Gensuikyo — s-au 
impus, c.a o contribuţie majoră la 
lupta popoarelor de pretutindeni 
împotriva imperialismului şi a po
liticii acestuia de agresiune, domina
ţie, forţă şi dictat, pentru instaura
rea 'u n u i climat de pace, securitate 
şi colaborare internaţională.

înfăptuirea dezarmării generale şi 
totale şi, în primul rind, a celei 
nucleare este astăzi dezideratul prin
cipal al întregii umanităţi şi, de a- 
ceea, este imperios necesar ca toate 
statele să-şi asume răspunderea fa
ţă de propriile popoare, de toate na
ţiunile lumii de a acţiona în mod 
practic pentru realizarea unor, pro
grame concrete menite să ducă la 
lichidarea cursei înarmărilor, înghe
ţarea şi reducerea treptată a buge
telor militare, stoparea producerii de 
armament Şi îndeosebi a armamen- 
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—  GENSUIKYO —
tului nuclear, a altor mijloace de 
exterminare în masă, distrugerea a- 
cestor arme sub control internaţio
nal, lichidarea bazelor militare străi
ne şi retragerea trupelor de pe teri
toriile altor state, reducerea trep
tată a efectivelor militare naţionale, 
crearea condiţiilor necesare desfiin
ţării blocurilor militare.

Doresc să reafirm şi cu acest pri
lej că România va face totul pentru 
a-şi aduce contribuţia activă la în
făptuirea dezarmării generale şi, în 
primul rînd, cea nucleară.

Este, totodată, convingerea noastră 
fermă că pentru înfăptuirea dezar
mării generale, şi în primul rînd a 
celei nucleare, este necesară intensi
ficarea activităţii politice a tuturor 
forţelor progresiste, antiimpericüiste,' 
se impune ca popoarele să-şi ridice 
glasul cu toată puterea pentru atin
gerea acestui ţel primordial al între
gii omeniri.

în mod statornic, Republica Socia
listă România se pronunţă pentru li
chidarea focarelor şi surselor de în
cordare în lume, pentru soluţionarea 
problemelor litigioase dintre state 
pe calea . tratativelor.

Mă folosesc de această ocazie pen
tru a exprima încă o dată solidari
tatea şi sprijinul nostru total faţă de 
cauza eroicului popor vietnamez — 
exemplu nepiferitor de eroism şi ab
negaţie —, a popoarelor cambodgian 
şi laoţian. Considerăm imperios ne
cesar ca S.U.A. să pună capăt agre
siunii, să-şi retragă trupele din Pe
ninsula indochineză, iar popoarele 
îndoctrineze să fie lăsate să-şi ho
tărască singure soarta, urmînd căile 
de dezvoltare care le socot necesare, 
conform năzuinţelor lor. Ne expri
măm speranţa că' reluarea tratative
lor de la Paris va duce la o soluţie 
politică, care să ţină seama de cerin
ţele şi năzuinţele popoarelor vietna
mez, laoţian şi cambodgian, pentru 
independenţă, pentru o viaţă liberă.

Urînd încă o dată succes deplin 
lucrărilor Conferinţei dumneavoastră, 
doresc să reafirm hotărirea poporu
lui român de a milita cu consecvenţă 
şi în viitor pehtru unirea intr-un, 
singur şuvoi a celor mai largi forţe 
antiimperialiste, în lupta pentru tri
umful. idealurilor de libertate şi 'in
dependenţă naţională, împotriva im
perialismului, pentru pace, înţele
gere şi colaborare între popoare, , ,

NICOLAE CEAUŞESCU 
Preşedintele Consiliului r,e Sfat al 

Republicii Socialiste România

,:4

Efectuarea parcurselor de circula

ţie şi manevrarea trenurilor la 

postul centrat din cabina d* cen

tralizare electrodinamtcă a «taţtei 

Sibiu triaj

motoarele" pentru ca angajamen
tul să devină în cel mai scurt 
timp faptă.

Red.: Am dori citeva precizări 
în privinţa potenţialului productiv 
al unităţii, precum şi unele amă
nunte ale modului de îndeplinire 
a sarcinilor de producţie în acest

Potenţialul 
al unităţii

mai bine valorificat
face că şi noi, analizind cu aten
ţie posibilităţile de care dispu
nem, ne-am angajat să obţinem 
şi să livrăm în acest an o produc
ţie suplimentară de 50 tone po
rumb boabe, 20 tone cartofi, 30 
tone de carne, din. care 20 tone 
carne de porc, precum şi să realizăm 
o producţie in plus de 800 tone 
suculente pentru baza furajeră. In 
toate fermele s-a creat o atmos
feră propice de lucru, oamenii au 
încredere în forţele lor, se mun
ceşte, cura. se spune, cu „toste

an marcat de cele două mari eve
nimente politice.

Ing. Gh. Leonte: Dispunem de 
peste 2 500 taurine,. 2 200 ovine, 
şi aproape 5 000 porcine în şeptel. 
Datorită muncii desfăşurate de în
tregul nostru colectiv, în primul 
semestru al acestui an noi am li
vrat suplimentar 206 kg smîntînă 
şi 31,5 tone carne, dini care 22 
tone carne de porc. Pentru 
Direcţia industriei alimentare am 
avut planificat ca în întregul an 
să livrăm 145 tone. în primele

zile ale acestei luni ne vom a- 
chita de această sarcină. In pri
vinţa producţiilor de porumb şi 
cartofi, datorită tehnologiilor de 
lucru aplicate, avem certitudinea 
că vom depăşi ceea ce ne-am 
propus.

Ing. I. Baldi: Am încheiat re
coltarea orzului de toamnă. La 
ferma din Laslea, condusă de ing. 
Dumitru Ursan, s-a realizat o 
producţie medie de cea 3 000
kg/ţia. Mai avem de recoltat or
zoaica şi ovăzul. Intrucit noi nu 
avem grîu, toate combinele de 
care dispunem vor fi dirijate că
tre cooperativele agricole din ju
rul nostru, aşa Incit sezonul re
coltării cerealelor păioase este 
foarte scurt la noi.

Ing. Gh. Leonte: In schimb, re
coltarea furajelor este o acţiune 
de durată. La fînuri avem un, ne
cesar de 4 600 tone. Pînă în pre
zent am depozitat cca 2 000 tone. 
Estimăm o nerealizare de cca 500 
tone. Am ştiut de mult de acest 
lucru, de aceea, am luat măsuri 
pentru realizarea unei producţii 
suplimentare de suculente. Pe 
150 ha livezi am semănat sfeclă 
furajeră, iar pe 30 ha hameişte 
— dovleci furajeri. Aceste două 
surse noi ne vor asigura cca 2 000 
tone furaje suculente în plus fa
ţă de plan. Deci, angajamentul va 
fi cu mult depăşit de realizări.

(Gonttnuare în pag. a IlI-at

GH. GRÄDINARU
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Cu planul lunar 
realizat înainte 

de termen
F a b r ic a  

7 N o ie m b r ie “
Primordiala sarcină pe care 

Conferinţa Naţională a partidului 
a trasat-o comuniştilor, întregului 
popor este realizarea planului cin
cinal înainte de termen.

Cunoscind si aplicînd consecvent 
ideile istoricelor lucrări ale Înal
tului forum al comuniştilor colec
tivul de muncitori, tehnicieni, in
gineri de la fabrica de ciorapi 
.7 Noiembrie“ din Sibiu îşi mo
bilizează în fiecare zi forţele pen
tru realizarea şi depăşirea angaja
mentelor, Astfel, asigucînd o creş
tere continuă a productivităţii 
nuncii, îmbunătăţind calitatea 
produselor prin raţionalizarea pro
cesului tehnologic, simplificîncl u- 
nele operaţii in controlul, sorta
rea şi ambalarea produselor, co
lectivul secţiei finisat ciorapi — 
condus de Domnica Ocoş — a 
reuşit să-şi îndeplinească planul 
lunii încă din 27 iulie a.c., dind 
ieste plan 10 170 perechi ciorapi 
sintetici şi 3 829 perechi ciorapi su- 
praelastici. S-au evidenţiat în mod 
deosebit muncitoarele Ana Martze], 
2rna Marpozan, Otília Onuţ şi A- 
exandrina Gavozdea. O mare par- 
e din produsele acestei secţii, în 

valoare de 155 005 lei valută, a luat 
iînă acum drumul beneficiarilor 
externi.

F a b r ic a
99 l ib e r t a t e a “ •

Pe aceeaşi . linie se înscriu şi ; 
rumoasele realizări obţinute de * 
abrica „Libertatea“. Colectivul a- • 
estei importante unităţi din eco- ; 

nomia judeţului Sibiu anunţă cu î 
ădită mîndrie realizarea sarcini- î 
or de plan pe luna iulie încă din î 
iua de 29. O dată cu realizarea : 

rianului au fost ob'ţinute impor- I 
ante depăşiri: 3040 000 lei la p ro -i  
ucţia globală, 4 050 m p Ia ţesă- i  

-uri, 14 000 m p vatelină şi 3 000 kg j 
ire lină pieptănată. S-au remar- » 
at prin rezultate foarte bune to- S 
arăşii Ana Mârgineanu I, Maria S 

lock, loan Nedelea, loan Grădi- î 
aru, Zaharia Muntiu şi alţii. ' ■

1. J. I■

1
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•i.: . \ 'iverselor

Pentru vindecare 
(de nărav)

Am mai informat, cu citva 
timp in urmă, opinia publică.

Erau comercianţi de un soi 
special, afacerişti „stilaţi*. Lu
crau cu... gaze. Mai precis, cu 
butelii pe care le cumpărau 
(cum?) cu preţ oficial şi le re
vindeau cu preţuri de 8—9 ori 
mai mari. Cîştigau, cu alte cu
vinte, cam 2 400—2 500 Ia fie
care butelie. Numele „între
prinzătorilor" afacerişti: loan 
Dăncăneţ, din Sibiu, str. Ne- 
culce 1—3, şi Ilie Vărzaru, zis 
Cretu, din Osica de Sus, ju
deţul Vîlcea. Locul afacerilor: 
comuna natală a lui Creţu.

Rezultatul: 35 de butelii 
cumpărate de Dăncăneţ si re- 
vîndute; aproximativ 75 000 
lei cîştig net. Dar cel mai net 
clştig este acela fixat de in
stanţă şi despre care informăm 
acum: cite doi ani şi 4 luni 
Închisoare.

Deci pe „firma* celor doi 
scrie: „închis pentru... vinde
care (de nărav)*.

Iresponsabilitate
crasă!

r Nicolae Cercea, din comuna 
Brateiu, str. Horia 226, era bol
nav de T.B.C. Firesc, s-a luat 
măsura internării lui într-o u- 
nitate curativă. Dar, irespon
sabil pur şi simplu, nu s-a su
pus tratamentului, a părăsit 

'spitalul şi, înapoindu-se în fa
milie, a cauzat contaminarea 
celor 3 copii ai săi.

Fapta acestui cetăţean a fost 
sancţionată cu 8 luni închi
soare, cu suspendarea pedep
sei.

l

Voiajor
(cu interes nociv)

Ploieşteanului Petre Constan
tin (str. Karl Marx 103) i s-a 
făcut de huzur, de trai uşor. 
Certat cu munca, cu legea, cu 
omenia, s-a specializat în fur
turi. Predilecţie — obiectele, 
banii, valorile turiştilor străini, 
în Gara de Nord — bagajele 
unui cetăţean iugoslav; în Si
biu — obiectele din autoturis
mul unui francez. în sfîrşit, 
de la domiciliul lui loan Stro- 
ie din Turnişor a sustras su
ma de 8 300 Iei, pantofi, Îm
brăcăminte.

Ultima „lovitură* a fost şi 
epilogul lungului drum anti
social al hoţului: 3 ani şi ju
mătate Închisoare.

(Apropo, păţania lui I. Stro- 
îe, din Turnişor este bună de 
folosit ca reclamă pentru... 
păstrarea banilor la C.E.G, 
Nu?)

Din nou 
la popreaiă

Un cunoscut infractor, Vic
tor Erich Gross, şi-a găsit, din 
nou, pentru a... patra oară lo
cul unde-1 stă bine. De această 
dată cauza s-a numit... o bi
cicletă furată in gara Turnişor. 
Un furt mărunt, veţi zice. Mă
runt, mărunt, dar cînd e al 
patrulea...

Acesta a şi fost argumentul 
pentru cele 14 luni închisoare 
pe care le-a primit recent. Le-a 
primit; nu... le-a furat,

Rută nedorită
Oşenii-s oameni dirji. îi ştim 

oameni integri, mîndri de hăr
nicia lor, muncitori apreciaţi. 
Aşa-i ştie o ţară întreagă. Ui
te că unii, Insă, îi dau de ru
şine, cum a făcut loan Stan 
din Cercheza — Satu Mare; 
Aflîndu-se la un bufet din Să- 
lişte, a băut peste măsură. La 
refuzul gestionarului de a-1 
mai servi a scos cuţitul, pro- 
vocind scandal. Imobilizat, s-a 
trezit pe o rută pe care sin
gur (prin fapta sa) şi-a ales-o: 
miliţie — instanţă — închisoa
re. Doi ani va avea timp să 
mediteze dacă nu era mai bi
ne să arate prin altfel de fap
te că-i un om dirz. Aşa cum 
face marea majoritate a con
cetăţenilor săi, bine apreciaţi 
pentru dăruire şi dtrzenie în 
muncă.

VAL. DORNEA

Aplicarea tratamentului de electromasaj la salonul de cosmetică a coo
perativei „Igiena” Sibiu

Foto: FRED NUSS

sport... sport... sport...

Rugbyul sibian aspiră 
la un loc mai bun 

ín soccerul naţional
' Âu mai rămas puţine zile cină Ia În
ceperea noului campionat. Numărătoarea 
inversă au început-o si echipierii divizio
narei A de ruabv din oraşul nostru. în- 
trucit echipa de ruabv C.S.M. Sibiu a 
ocupat la sfirsitul ediţiei , trecute a cam
pionatului un merituos loc 7, în imediata 
apropiere a plutonului fruntaş, care cu
prinde echipe experimentate, cu vechi 
state de serviciu in prima divizie na
ţională. iubitorii de ruabv din Sibiu ur
măresc si aşteaptă cu mult interes evo
luţia favoriţilor lor. De aceea, pentru 
a afla cîteva din preparativele ce so fac 
în vederea unei cit mai bune comportări 
in noul sezon, ne-am adresat tovarăşului 
Bebe Boboc, antrenorul echipei de ruabv 
C.S.M. Sibiu.

— V-am ruaa să ne spuneţi, tova
răşe antrenor, cînd atî început pre- 
aătirea si pe ce puneţi accent. în 
mod deosebit, ctiută fiind imDortanta 
acumulărilor pe care le fac jucătorii 
în această perioadă pentru evoluţia 
ulterioară In campionat?

■— După o binemeritată vacantă, ne-am 
reluat preaătirxle in ziua de 15 iulie. 
Tinînd cont de însemnătatea acestei pe
rioade oreaătitoare. ea a fost împărţită 
în două etape: de la 15 iulie la 22 
iulie o primă etapă, în care accentul 
l-am pus oe readaptarea oraanismului 
tucătorilor la efort si in care am efec
tuat cite un antrenament ne zi. Apoi. 
de la 23 iulie la 3 auaust a doua etapă.

Miine începe, la Sibiu
Campionatul 
republican 

Vînătoare33
Í Sde vulpi

In împrejurimile pitoreşti ale CIs- 
nădioarei încep mîine întrecerile din 
cadrul campionatului naţional „Vînă
toare de vulpi“, reunind radioama
tori din aproape toate judeţele ţării.

Miine vor avea loc obişnuitele pre
parative tehnice, urmînd ca In 4 august 
să se dea startul întrecerilor, care se 
vor încheia in 6 august, cînd va avea 
loc festivitatea de premiere.

Campionatul este organizat de Fe
deraţia Română de Radioamato
rism, In colaborare ou C.J.E.F.S. 
Sibiu. „Vînătoare de vulpi“ este 
o competiţie tehnico-sportivă ca
re constă din reperarea de către 
concurenţi a unor mici staţii de emi
sie ascunse într-un teren accidentat 
(poduri, regiuni deluroase). Emiţătoa
rele transmit intr-o ordine prestabili
tă, iar concurenţii trebuie să le „des
copere“ într-o ordine anumită.

Concursurile de acest gen presu
pun realizarea unei reţele de emiţă
toare radio şi de receptoare, precum 
şi pregătirea materialului de orien
tare in teren (hărţi).

Pentru buna reuşită a acestei ediţii, 
Comisia judeţeană de radioamatorism 
a desfăşurat o intensă activitate pre- 
paratorie, sub conducerea preşedinte
lui acestei comisii h. Kovanda. Sibie- 
nii vor participa cu o echipă forma
tă din Dan Manta, Horst Wolf, Kon
rad Buetnes.

Concurenţilor, bun venit Ia Sibiu 
şi mult succes!

(V.D).

in care ne-am îndreptat atenţia snre nra 
aătirea fizică oeneraiă si specifică, cu 
accent ne dezvoltarea forţei si exersarea 
unor scheme tactice in condiţii cit mai 
apropiate de ioc.

— Ce partide de verificare ati per
fectat?

— Pentru vineri, 4 auaust, am perfec
tat un prim meci de verificare cu proas 
păta promovată în prima divizie de 
ruabv. Precizia Săcele. Apoi. In 6 auaust 
vom primi la Sibiu replica unei echipe 
franceze din prima liaă. In continuare, 
piuă in 20 auaust. cind se va disputa 
prima etapă, timpul va fl folosit pentru 
cristalizarea formaţiei de bază cu care 
vom ataca noul campionat, precum si 
pentru inteararea în echipă a jucătorilor 
nou veniţi sau promovaţi de la Şcoala 
sportivă „Şoimii" Sibiu, campioana repu
blicană a şcolilor sportive.

— Care sint aceşti fucătorl noi?
— Notati: Adrian Vlad (fundaş). Ion 

Manole (înaintaş). Dan Costea (înaintaş) si Daniel Mlădin (treisferturi), toti pro
movaţi în lotul primei noastre echipe de 
la Şcoala sportivă „Şoimii". Pe lînaă 
aceştia, vom beneficia de serviciile lui 
Pamfil Petreanu (de ia Aaronomia Clui), 
Ludovic Gombos (de la Chimia Tirnă- 
veni). ambii jucători de arămadă, si 
Tudorică Florea (de la Electroputere 
Craiova) pentru linia de treisferturi.

— In sftrsit. o ultimă întrebare: ce 
obiectiv v-aţi propus în noul cam. 
nionat?

1— Pentru noua ediţie a campionatului 
1972/1973, ne-am propus să ocupăm un 
loc în primele sase si să realizăm locuri 
de bună calitate, spectaculoase, care să-i 
satisfacă pe înfocaţii sunorteri sibieni. 
As vrea să mai adaua faptul că, după 
interesul oe care-1 manifestă la antrena, 
mente toti lucitorii, dună seriozitatea cu 
care privesc viitorul campionat, sínt con
vins că echina noastră se va situa pe un 
loc fruntaş în ierarhia ruabv-ului romă 
nesc. iar iocu! ei se va ridica la lnăl 
timea pretenţiilor sl draaostei cu care 
sibienii ştiu să-si susţină favorita.

— Vă dorim mult succes!
Interviu realizat de 

MIRCEA BITU

Solii artei populare 
româneşti primiţi 

ca prieteni in Olanda
şi R. F. a

i i

In dimineţile libere vizităm Amster
damul. Facem o plăcută excursie cu va
porul pe canalele oraşului, aflăm cu a- 
ceastă ocazie locul unde se află înmor- 
rnintat Rembrandt, privim casa in care 
Anna Frank si-a redactat celebrul jur
nal. natetic act de acuzare împotriva 
fascismului, intrăm în port si avem im
presia că mica noastră ambarcaţiune va 
fi zdrobită de marile vase ancorate în 
radă. Coborim din barcă, primim foto- 
arafiile făcute la urcare si ne continuăm 
drumul în oraş. Aiunaem. la Muzeul fi- 
aurilor de ceară, ne adresăm unui domn 
in uniformă de portar ruaîndu-1 să ne 
indice locul de unde putem cumpăra bi
lete. insistăm de cîteva ori pentru a ne 
răspunde si in sfîrşit constatăm că este 
de . . .  ceară, o dată cu sosirea porta
rului autentic, care ne invită să vizităm 
muzeul. In arupuri mai mici vizităm alte 
muzee, palatul reaal si alte obiective de 
interes turistic. Vedem lucruri frumoase, 
atrăaătoare, dar alături de ele vedem si 
locuinţele lacustre insalubre si hippv 
care isi au sediul în iurul monumentului 
national, oierzind timp. nefăcind nimic, 
multi dintre ei cu privirile înceţoşate de 
consumarea droaurilor.

Din nou în alertă. Cele 6 Zile de spec
tacole în vestul Olandei s-au terminat: 
ne îndreptăm spre Brunssum, oraşul in 
care vom participa la cea de-a 5-a Pa
radă folclorică inter
naţională a Olandei, 
care se desfăşoară 
din patru în patru 
ani. Pe tetele fete
lor si băieţilor înce
pe să se observe obo
seala. Dar ea nu se 
va face nici o dată 
simtită în soectacoi.

Am înţeles acum 
cu totii mai bine 
rostul oreaătirii per
manente, fără con
cesii. imprimată an
samblului de core- 
crraful Ion Macrea.
Ne-am dat seama a-cum, în acest turneu, ce au însemnat 
cele 3 repetiţii permanente, de 3 ori pe 
săptămînă. făcute fără întrerupere de ani 
si ani de zile. In acelaşi timp ne-am putut da seama de tăria de caracter, 
de ataşamentul total fată de patrie ale 
minunaţilor noştri tovarăşi muncitori ai 
Uzinei de piese auto. făuritori de bunuri 
materiale dar si spirituale, consumator) 
de frumos dar si producători de artă; 
transmitători al unor frumoase tradiţii dej 
cultură populară ale ponorului nostru.; 
încercăm o mare mindrie că, departe da tară, sintern alături de sudorul Boaori 
lăcătuşul Bozdoc. mecanicul 
citoarele Maria Moldovan 
Albu, termistii Ilie Apolzan 
polzan, de toti ceilalţi membri ai ansam
blului, apreciaţi ca artişti de cel mai 
înalt nivel. jRememorind acum orele de muncă a- 
siduă si transpiraţie din tară, unii zîm- 
bim stînleniti stiindu-ne partizanii unui 
reaim mai leier de preaătire.

Dar tată că cele 2 ore ale călătoriei 
de la Amsterdam la Sittard au trecut. 
Pe drum ne-am îmbrăcat în costume na
tionale, pentru că intrăm direct in pro- 
oram. Am aiuns. sintern prieteneşte în- 
timpinati. urcăm în autocar si după 15 
minute de mers aiunaem la Brunssum, 
un pitoresc oraş din apropierea aranitei 
cu R.F. a Germaniei (Aachen). în care 
locuiesc in iur de 40 000 de oameni.

Ne cazăm rapid si luăm loc in tribuna 
special amenajată, alături de celelalte 
56 de ansambluri, din 26 de ţări. pentru 
a participa la deschiderea oficială a fes
tivalului. Se cintă imnurile nationale ale 
tuturor ţărilor participante si pe catar- 
aele special amenajate se arborează drapelele de stat ale ţărilor ce au re
prezentanţi la festival. Reţinem cu plă
cere din discursul primarului oraşului intenţiile oraanizatorilor festivalului si 
sintem mindrí cînd arapului român i se 
urează un succes mai mare decit tutu
ror celorlalte arupuri din România pre
zente la ediţiile anterioare ale festiva
lului.Urmează primirea oficială la primărie, 
un excelent prilei de cunoaştere reci
procă a tuturor deleaatilor, de schimburi 
de opinii, de leaare a unor prietenii 
sincere si trainice intre membrii ansam
blurilor din diferite ţări ale lumii.

Sintern prezentat! primarului, ni se 
înmîneazâ cadoul municipalităţii pentru 
ansambluri, oferim Ia rîndul nostru o 
amintire. Aparatele de fotoarafiat se de
clanşează si fără îndoială vor păstra în 
imaaine acest moment — anărat de alt
fel si in ziare — dar amintirea cea mai 
puternică rămine în sufletele noastre da
torită cuvintelor de caldă apreciere ros
tite de oficialităţi la adresa patriei si 
poporului nostru, la adresa folclorului 
românesc.

Aprecieri sincere demonstrate si de 
faptul că pe coperta proaramului festi
valului era pusă fotoarafia ansamblului 
din Brasov, care cu 4 ani in urmă Sn- 
cîntase publicul din Brunssum cu repre
zentaţiile sale.

Exnlicînd scopul festivalului, preşedin
tele comitetului de oraanizare sublinia 
dorinţa aazdelor ca această manifestare 
de artă să însemne un nou pas pe calea

inteleaerii si armoniei dintre toate popoarele, să însemne un util schimb de 
valori culturale intre toate ansamblurile 
narticinante. Răspundem si dăm alas 
simţirilor noastre, „am venit ca soli ai 
folclorului românesc si sintern convinşi 
că toti cei prezenţi aici. la festival, vom 
vorbi o sinaură limbă, a artei, a cul
turii si inteleaerii reciproce".

Dar, „fuait ireparabile temous“. E ora 
18,00 si începem preaătirile pentru spec
tacole. în fiecare seară vom da trei 
spectacole, la sala de sport Bruna-Hall, 
la cort si la teatrul în aer liber. Durata 
spectacolelor între 10—30 de minute. 
Iată-ne la treabă. Răsună din nou ne 
scene acordurile horei Stacatto, ele Cio- 
cîrliei, pasul debordant al dansurilor din 
Mărainimea Sibiului, al dansului _ olte
nesc sau al căluşului. Sîntem emoţionaţi 
de căl'dura cu care sîntem primiţi. Nu-i 
vorba de căldura din sală. care uneori, 
datorită reflectoarelor, a depăşit 40 ara
dé. ci de căldura cu care acest minunat 
si cunoscător public înconjoară specta
colele noastre. Poate tocmai această 
căldură a contribuit în cea mai mare 
măsură ia atinqerea înaltelor tempera
turi de la Bruna-Hall si Pavilvon.

Tîrziu. snre dimineaţă ne culcăm cu 
aîndul la parada portului, cîntului si 
dansului popular ce ne aşteaptă peste 
numai 8 ore. Parada a fost o a- 

devărată explozie de 
culoare si viaurozi- 
tate. Peste 5 000 de 
artişti amatori din 26 de ţări au trecut 
timp de două ore 
prin fata a peste 75 000 de spectatori, 
care nici o clină nu 
s-au zaîrcit cu aplau
zele si incuraiările. 
Au putut fi admirate, 
alături de costume
le si dansurile noas
tre populare, puter- 
nicele fanfare lo-

Preţuri Ea legume şi fructe
PRODUSUL

Preţuri de 
contractare

Preţuri plafon de 
vinzare cu amănuntul 

in vrac
U/M Ex. I II Ex. I 11

1. Ardei gras kg __ _ _ 3,50 2,75 2,10
2. Cartofi de vară kg — — —- — 1.30 1.00
3. Ceapă uscată de arpagic kg — — — — 2.90 2,35
4. Ceapă uscată de apă kg — — — — 2,70 2.15
5. Castraveţi de salată kg — — 1.85 1,5(1 1,15
6. Conopidă kg 2,75 2,20 1,50 3.90 3.15 2.10
7. Fasole verde-rest soiuri kg — — — — 1,60 —
8. Gogoşari roşii kg — — — 4,00 3,25 2,50
9. Morcovi kg — — — 1.65 1,30 1,00

10. Pătrunjel rădăcini kg — — — — 2.30 1,85
U. Vinete kg — — — 3,60 2,80 2,20
12. Mere de vară superioare kg — — — — 2,50 2,00
13. Mere de vară-rest soiuri kg — — — — 1,70 1,35
14. Prune grupa A kg — — — 3,15 2.50 1.90
15. Prune grupa B kg — — — 2,65 2,10 1,65
16. Struguri grupa E+S kg — — — 7,20 5,90 4,40
17. Struguri grupa M kg — — — 6,50 5,00 4,00
18. Struguri grupa O kg — — — 5,85 4.65 3,60
19. Pepeni verzi kg — — — — 3,00 2,25
20. Pepeni galbeni kg — — — 3,50 2,50

Potrivit prevederilor Deciziei nr. 410/1972 a Comitetului executiv 
al Consiliului popular al judeţului Sibiu preţurile se aplică:

— contractare: 1 august 1972, 
vinzare: 3 august 1972.

Uzinajndepenilentaâibii!
,1 •A N U N Ţ Ă  CONCURS

pentru ocuparea postului de revizor principal Ia 
serviciul C.F.I. Solicitanţii trebuie să îndeplinească 
prevederile Legii 12/1971.

Cererile se vor depune la serviciul personal, pînă Ia 
data de 10 august.

Cu „Junii Sibiului“ la 
festivalurile interna
tionale de folclor de la*

Bitburg şi Brunssum
cale. dansurile pe 

picioroanae al* belaienilor, pasiunea si 
soarele Andaluziei concentrate in dan
surile spaniolilor, vivacitatea dansatorilor 
si pitorescul costumelor ansamblurilor 
din Unaaria. Bulaaria si Iuaoslavia, ain- 
aăsia mişcărilor fetelor din ansamblul 
japonez etc. A fost o mare sărbătoare 
a oraşului si a reaiunii Limbura. ono
rată de o prezentă multinaţională, dar 
si de o mare masă de oameni, receptivă 
la frumosul sosit din diferite colturi ale 
lumii.Parada s-a terminat, schimbăm si îm
pachetăm costumele si pornim spre cele 
trei locuri obişnuite de spectacole. Pre
zentăm alte dansuri, sîntem din nou 
primiţi bine de public. După ultimul 
spectacol, la cort, orchestra noastră o- 
feră 2 ore de dans spectatorilor si an
samblurilor participante.

Spre final se dezlănţuie perinita româ
nească, prilei de bucurie pentru cei pre
zenţi în sală si de prelunaire a proara- 
mului cu încă o jumătate de oră.

Zilele de luni si marţi se scura repede, 
după proqramul deia ştiut. Miercuri, la 
încheierea festivalului sîntem solicitaţi 
de oraanizatori — si în urma interven
ţiei de luni la Televiziune — să prezen
tăm întreaul proaram, de 2 ore.

Peste 2 000 de spectatori aflaţi in sală. 
intr-o căldură infernală, au incuraiat 
permanent ansamblul nostru. Au fost 
bisate dansuri, au fost bisate melodii. 
Dar iată. spectacolul se încheie si băieţii 
Si fetele noastre cintă si dansează oe 
melodia celui mai popular cîntec din 
Olanda. Sala. în picioare, cintă cu noi. Mă uit pe fetele băieţilor noştri, pe fe
tele spectatorilor — emoţie sinceră si 
satisfacţie deplină.Şederea noastră în Brunssum se apro
pie de sfirsit. Pe scenă urcă preşedintele 
si secretarul comitetului de oraanizare. 
Primim mulţumiri si trofeul festivalului. 
Lăsăm amintire oficialităţilor oraşului 
steaaul de Căluş, o pălărie de Somes 
si un fluier. Cîntăm împreună cu în- 
treaaa sală. In aceste cline aîndul nos
tru zboară spre tară. îl trimitem înaintea 
noastră pentru a duce solia misiunii 
îndeplinite, de a reprezenta cu cinste 
folclorul românesc.

Ne despărţim abia spre dimineaţă de 
amabilele noastre aazde. dormim puţin si 
părăsim Brunssumul, conduşi de multi 
dintre noii noştri prieteni de aici. în
tr-un autocar cu destinaţia Köln. O scur
tă raită în oraş si apoi din nou la dram 
în Holland-Express spre Viena. Popas 
vienez de cîteva ore. îmbarcarea spre 
tară si sosirea, mult aşteptata sosire în 
Sibiu. Ne luăm la revedere, doar pentru 
scurt timp. pentru a ne vedea In cu- 
rînd Ia spectacole si mal ales în lahn- 
ratoral unde cu miaală si transpiraţie se 
preaătesc succesele de miine. la repetiţii.

Rememorind acum turneul, trecind in 
revistă avalanşa de impresii ce începe 
a se sedimenta, două idei ne revin per
manent în minte: primirea prietenească 
făcută ansamblului si mulţumirile ce se 
cuvin a fi adresate acestor minunaţi ar
tişti amatori, muncitori iscusiţi în fa
brică si pe tărîmul cultivării si Dropa- 
aării valorilor spirituale.

OCTAVIAN RUSU
MIHAI OPRISCAN
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O fic iu l judeţean de furism  Sibiu prin 

agen jia  din Sibiu şi filia la  de furism
M ediaş

OFERĂ LOCURI PE LITORAL,

în lunile august şi septembrie, în staţiunile:
® Jupiter, •  Venus şi •  Saturn, din Mangalia 
Nord.

— cazarea se asigură în hoteluri de categoria I 
sau căsuţe

— preţuri reduse în luna septembrie
— 50 la sută reducere Ia transportul pe C.F.R. 
Informaţii suplimentare la agenţia din Sibiu şi filiala 
Mediaş.

I T.Â.P.L.
cu sediul în Piaţa Republicii nr. 16,

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ :
— 1 jurisconsult 

I — 1 electrician
— 2 economişti — merceologi, 

u Condiţii de încadrare conform H.C.M. 914/1968. I

Din agenda săptămînală a Casei 
de cultură a tineretului Sibiu

Prezenţă activă pe coordonatele 
activităţilor educative, Casa de cul
tură a tineretului din Sibiu, înscrie 
şi în această săptămînă acţiuni cu 
un pronunţat caracter politico-ideo
logic şi cultural-educativ.

Astfel, pentru cunoaşterea şi însu
şirea documentelor Conferinţei Na
ţionale a partidului de către tineri, 
astăzi începind cu ora 18, sala mare 
de festivităţi va găzdui simpozionul 
pe tema „Hotărîrile Conferinţei Na
ţionale a Partidului Comunist Român 
— imbold în activitatea tineretului 
din industrie". Vor expune ing. Emil 
Vînătoru, preşedintele Consiliului ti
neret muncitoresc al Comitetului ju
deţean Sibiu al U.T.C. şi ing. Diet
mar Meyndt, şeful sectorului pro
pagandă tehnică al Comitetului ju
deţean Sibiu al U.T.C. Invitaţii — 
tineri din organizaţiile U.T.C. de la 
uzina „Independenţa", Uzina de pie
se auto, uzina „Balanţa", fabrica 
„Dumbrava" şi întreprinderea poli 
grafică — vor urmări în continuare 
un concert de muzică uşoară româ 
nească prezentat de formaţia Casc 
de cultură.

Joi 3 august, de la ora 18, în ca 
drul ciclului de dezbateri: „Omul
societatea şi valorile*, va fi pre 
zentată tema „Prietenia, valoarea pe 
renă a relaţiilor inter-umane". Vor 
participa utecişti ide la Uzina meca^

nică, I.R.E.S., „Steaua roşie*, 
C.E.I.L., fabrica „Victoria* şi coope
rativa „Igiena“. In încheiere va fi vi
zionat un film documentar.

In cadrul ciclului „Arta româneas
că în circuitul valorilor universale"; 
vineri 4 august, ora 18, Maria Zintz, 
muzeograf la Muzeul Brukenthal, va 
prezenta tema: Gheorghe Petraşcu 
şi Theodor Pallady. Expunerea va fi 
însoţită de proiecţii de diapozitive 
şi reproduceri, urmată de un atrac
tiv concert de muzică uşoară. Sínt 
invitaţi tinerii din organizaţiile 
U.T.C. de la U.F.R.M.A., „Electro- 
montaj", fabrica „13 Decembrie", 
„Sibiana", cooperativele „îmbrăcă

mintea* şi „Arta Sibiuluif, fabrica 
„Flamura roşie".

Pentru iubitorii şahului, în fiecare 
zi, teoreticieni ai „jocului inteligen
ţei* vor rejuca partidele dintre cam
pionul mondial Boris Spasski şi şa- 
langerul său, nu mai puţin celebrul 
Robert Fischer, care se dispută în 
sala sporturilor din Reykjawik. De 
asemeni, s-a redeschis sala de vi
zionări T.V., astfel că amatorii de 
tenis vor putea urmări apropiata 
confruntare dintre reprezentativele 
României şi Australiei din cadrul se
mifinalei „Cupei Davis", ediţia 1972.

LUCIAN JIMAN

■ C u elan  t in e r e sc
Căminul cultural din satul Porum- 

bacu de Sus a devenit neîncăpător. 
De aceea, în urma adunărilor cu ob
ştea, comitetul executiv al Consi
liului popular comunal, a luat ini
ţiativa de construire a unei săli. Va
loarea lucrării este estimată la 80 000 
lei, dintre care 50 000 lei din con- 
iribuţia bănească a locuitorilor, ră- 
minînd ca diferenţa să se realizeze 
prin muncă patriotică.

Trecîndu-se Ia executarea lucrării, 
comitetul de cetăţeni, în care sínt 
cuprinşi fi ţineri (Marioara ţSismaş,

secretara comitetului comunal al 
U.T.C. şi loan Voineag) au reuşit să 
mobilizeze mulţi lociritori, în special 
tineretul, să-şi aducă o valoroasă 
contribuţie. La demararea execuţiei 
lucrărilor în primele rînduri s-au 
situat tineri cum sínt: Dumitru Ţi- 
plic, Gheorghe Căpăţînă, Gheorghe 
Critu, Gheorghe Bunea şi alţii care 
au efectuat voluptar săpăturile, 
transportul unor materiale (piatră şi 
balast), iar duminică, mulţi dintre 
ei au participat cu elan tineresc la 
turnarea fundaţiei pentru noua saîS,

^Angajează:
I — ingineri constructori 'ţ 
ţ — ingineri tehnologia

construcţiilor de ma- \ 
şini ^

I — ingineri mecanici 
textilişti.

ţDc asemenea, scoate la \ 
CONCURS:

\ — 1 post de economist \,ţ 
II sau principal — din^ 
cadrul serviciului de a -| 
naliză tehnico-econo-^ 

ţ mică-preţuri.
Solicitanţii trebuie să|

I IA P A . „ C ile -
I ta ru l“  Sibiu
[ pune la dispoziţia consu- 
I matorilor o  gamă variată 
I de semipreparate de cofe- 
I tărie, ca:

— blaturi pentru tort
3 — foita j copt
I — capace işler
[ — rulouri
: *— coji savarine

— creme diferite culori
— fondant

I' — cremă cacao
— cremă vanilie, etc.

Unităţile sínt aproviziona
te zilnic cu aceste produse 
de la laboratorul de pro
ducţie.

^^XXXXXNXXXXXVVXXXXNXXXNXXXXNXXXXXXXXNXXXXXXXVVX«

M I C A  P U B L I C I T A T E

Vînd apartament ultra modern, 
central în Braşov. Informaţii, Sibiu, 
teleion 1 15 54.

Vlnd loc de casă şi grădină, cer 
căsuţă de vară sau schimb cu ma
şină. Munteniei 38.

Vînd motocicletă B.S.A. 650 cm5, 
46 C.P., stare excepţională. Informa
ţii Sibiu, str. Paltinului 20.

Pierdut autorizaţie fochist nr. 
27072, eliberată de Inspectoratul de, 
cazane Sibiu, pe numele Pătru Ni- 
colae. O declar nulă.

Pierdut contract O.C.L.P.P. Sibiu 
nr. 170/1970, eliberat pe numele Bu- 
jakt Antontu. Il declar nul.

Pierdut umbrelă gris, dame. Adu
cătorului recompensă. Sir. Moscova 
28, parter.

Pierdut certificat înmatriculare al 
maşinii 21 — SB — 1648 aparţlnînd 
Oficiului de îmbunătăţiri funciare 
Sibiu. U declarăm nul.

Cedez, Bucureşti, central, garso
nieră, cameră, 20 m p, încălzire ga
ze. şi una cameră separată in ace
laşi imobil. Doresc Sibiu apartament, 
două camere, preferinţe cartier Hipo
drom. Informaţii Sibiu, telefon 
7 24 57.

Student, meditez matematică, fizi
că, elevi Ifceu. Adresaţi, Soroceanu 
Alexandru, Sibiu, str. Teilor nr. 31.

Asociaţia sportivă C.F.R. Sibiu, 
transmite sincere condoleanţe fami
liei Pîţan, în legătură cu Încetarea din 
viaţă a fiului lor NICOI.AE PÎŢAN 
(RAUSCHER) in urma unui tragic 
accident.

Studioul Cinematografic Bucureşti, 
peniru producţia filmului Ciprian Po- 
rumbescu, anunţă SELECŢIE DE FI
GURAŢIE, în ziua de joi 3 augusi 
1972. ora 18, Ia sediul liceului Gh, 
Lazăr (curte). Fete Irumoase, tineri, 
domni, doamne.

S-a găsit un cal culoare gris in« 
lorjnoţilî Sibiu, str. Eogălniceagu 53.

i
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OPi! I i i  llll UI CIDRU CUKORÉT DE ACTIUIUE
Proiectul de lege cu privire la dez

voltarea economico-socială planifica
tă a României a suscitat, cum era şl 
firesc, un mare interes în rîndurile 
cadrelor ce lucrează în acest dome
niu, dar şi în rîndurile cetăţenilor. 
Consultarea întregului popor asupra 
tuturor aspectelor vieţii noastre noi, 
solicitarea opiniilor, părerilor asupra 
proiectelor de legi, este o practică 
încetăţenită în aceşti ani de construc
ţie desfăşurată a socialismului multi
lateral dezvoltat, este o expresie vie 
a democratismului mereu adîncit şi 
lărgit al societăţii româneşti de azi.

In legătură cu proiectul de lege cu 
privire la dezvoltarea economico-so
cială planificată a României am a- 
vut o convorbire cu tovarăşul Costel 
Şerbănescu, secretarul Comitetului 
executiv al Consiliului popular jude
ţean, care a ridicat, în discuţia pur
tată, o serie de probleme de mare in
teres.

— Asistăm, tovarăşe Şerbănescu, în 
ultimii ani la un fenomen pozitiv cu 
ample rezonanţe asupra muncii, tra
iului şi vieţii în ansamblu a cetăţe
nilor: sporirea continuă a atribuţiilor 
consiliilor populare ca organe ale pu
terii locale de stat, lărgirea pe ori
zontală a activităţii lor prin nume
roasele acţiuni de descentralizare ini
ţiate de partid. Consiliile populare au 
devenit, putem spune, fără teama că 
am exagera, cu adevărat, coordona
toare ale întregii munci de construc
ţie pe tărim economic şi social-cul
tural din raza teritoriului lor, sub 
îndrumarea şi conducerea organelor 
locale de partid. Iată că acum pro
iectul noii legi la care ne referim în 
discuţia noastră, pune şi în faţa con
siliilor populare sarcini noi, le acor
dă atribuţii sporite. Aş dori să vă 
întreb ce părere aveţi în ansamblu 
despre proiectul de lege amintit?

— Mărturisesc că şi eu, ca mulţi 
alţii desigur, am citit acest proiect 
de lege cu mare atenţie. Conţinutul 
lui corespunde întrutotul spiritului 
constructiv, ştiinţific, al hotărîrilor 
Conferinţei Naţionale a partidului şi 
o dată cu adoptarea lui ca lege de 
către Marea Adunare Naţională va 
deveni o pîrghie eficientă pentru 
construirea în continuare, în ritm şi 
mai susţinut a societăţii . socialiste 
multilateral dezvoltate în ţara noas
tră. De altfel aşa cum prevede arti- 
colul"20 al proiectului de lege „Scopul 
întregii politici de dezvoltare econo
mico-socială planificată este creşterea 
sistematică a nivelului de trai şi de 
civilizaţie pentru toţi cetăţenii ţării, 
aşezarea consecventă a raporturilor 
sociale pe principiile echităţii socia
liste, dezvoltarea multilaterală şi a- 
firmarea deplină a personalităţii o- 
mului“. Deci, un scop nobil, profund 
umanitar, scop care caracterizează 
întreaga politică a Partidului Comu
nist Român.

— Dv. munciţi de ani îndelungaţi 
tn aparatul organelor locale ale pu
terii de stat. Aş dori să vă cunosc 
opiniile cu privire la articolele din 
lege care se referă direct la consi
liile populare. Mai mult chiar, aş 
dori să aflu cum vedeţi dv. transpu
nerea In viaţă a unor atribuţii pre
văzute în proiectul de lege pentru 
consiliile populare. Şi zic să începem 
cu consiliile populare comunale. E- 
Kistă în proiectul de lege cîteva ar
ticole care înscriu sarcini pe linia 
planificării şi pentru consiliile 
populare comunale . . .

— Vă referiţi la articolele 88 şl 89?
— Exact.

Convorbire cu tovarăşul COSTEL ŞERBĂNESCU, 
secretarul Comitetului executiv al Consiliului popular judeţean

— Ei bine, articolul 88 spune că,
comitetele executive ale consiliilor 
populare comunale elaborează proiec
tul de plan de dezvoltare economico- 
socială a comunei, proiect de plan 
care să cuprindă toate sectoarele: 
producţia agricolă vegetală şi animală 
din teritoriu, activitatea unităţilor e- 
conomice şi social-culturale proprii; a 
unităţilor judeţene de pe teritoriul 
comunei, a cooperativei agricole, 
I.A.S., a cooperativei de consum, 
meşteşugăreşti; contribuţia ţăranilor 
cooperatori, a celor Individuali, a 
meseriaşilor la constituirea resurse
lor centralizate ale statului, lucrările 
edilitar-gospodăreşti etc. Apoi, în ar
ticolul 89 atribuţiile consiliilor popu
lare sínt concretizate. Totuşi, legat 
de metodologia de planificare din 
comune, care prin proiectul de lege 
instituţionalizează un plan unic, mul
tilateral şi atotcuprinzător, lucru ex
trem de valoros pentru că permite 
dezvoltarea mai armonioasă a co
munelor — unităţi teritorial-adminis- 
trative de bază ale ţării — ar fl bine 
să se precizeze cum anume, cine a- 
nume din cadrul consiliului popular 
va efectua munca de aşa mare răs
pundere pentru viitorul localităţilor 
rurale? Căci şi pînă acum consiliile 
populare aveau planul unităţilor de 
pe raza sa de activitate şl la elabo
rarea unora — C.A.P. şi I.A.S. —> 
chiar participau. Dar, de regulă, pla
nurile erau stabilite de fiecare uni
tate în parte, sub Îndrumarea şi con
trolul forului tutelar de specialitate. 
Cum aceste foruri nu cunoşteau în
totdeauna adevăratele resurse şi po
sibilităţi ale comunei, tradiţiile exis
tente intr-un domeniu sau altul, ci

frele stabilite nu aveau, în unele ca
zuri, un nivel suficient de mobiliza
tor, nu prevedeau plafoanele reale, 
maxime. Consiliile populare comuna
le nu aveau posibilitate să intervină 
— mai ales în sectorul cooperaţiei 
de consum, meşteşugăreşti etc. — ci 
numai să urmărească dacă indicatorii 
prevăzuţi se realizează sau nu şl să 
sprijine Îndeplinirea lor.

— Dv. personal cum vedeţi soluţio
narea problemei in lumina prevede
rilor proiectului de lege?

— Eu văd lucrurile In felul urmă
tori în cadrul comitetului executiv 
să fie ales vicepreşedinte — fără 
scoatere din producţie — şl unul din 
inginerii şefi existenţi în comună, de 
la C.A.P., I.A.S., S.M.A., care să fie 
preşedintele comisiei de plan a loca
lităţii, comisie subordonată comitetu
lui executiv al consiliului popular 
respectiv. In comisie să intre de drept 
toţi contabilii şefi ai unităţilor eco
nomice şi social-culturale de pe ra
za teritoriului. Această comisie să ela
boreze planul unic de dezvoltare e- 
conomică şi social-culturală a co
munei, care să fie avizat de comite
tul executiv şi aprobat de sesiune. In 
faza de elaborare a planului comisia 
să lucreze în colaborare şl cu repre
zentanţii forurilor tutelare ale fiecă
rei unităţi în parte, care să aibă 
drepturi de consultanţi pentru ca ci
frele stabilite să răspundă şl cerin
ţelor economiei judeţului şi ţării. În
fiinţarea unei astfel de comisii de 
planificare va duce la evitarea umflă
rii aparatului de stat cu noi salariaţi.

— Ce ne puteţi spune despre noile 
sarcini prevăzute In proiectul de lege 
al planificării pentru consiliile popu
lare orăşeneşti şi municipale In le

gătură cu industria republicană?
— Ele sínt, după părerea mea, o 

concretizare a atribuţiilor prevăzute 
de Eegea nr. 57 de organizare şi 
funcţionare a consiliilor populare şl 
vin să lărgească considerabil autono
mia organelor locale ale puterii de 
stat, accentuînd principiul de activi
tate, de acţiune teritorial. Şi pînă a- 
cum consiliile populare au avut atri
buţii legate de industria republicană 
în direcţia investiţiilor, a amplasării 
obiectivelor economice, a relaţiilor de 
muncă. Totuşi, proiectul de lege nu 
precizează suficient pină unde poate 
merge şi cum se realizează practic 
controlul consiliilor populare în in
dustria republicană. De aceea propun 
ca articolul 94 să fie completat şi cu 
prevederi potrivit cărora comitetele 
executive de la oraşe şi municipii să 
aibă dreptul şi obligaţia de a analiza 
în şedinţe, sau chiar în sesiuni, în
deplinirea planului în unităţile res
pective, să avizeze numirea cadrelor 
de conducere, să dirijeze — nu numai 
să avizeze — folosirea fondurilor pro
prii aie Întreprinderilor constituite 
din beneficii sau alte surse şi desti
nate construcţiei de obiective social- 
culturale, pentru ca acestea să devl 
nă de largă utilitate publică, unde 
este cazul, nu numai pentru nevoile 
salariaţilor proprii ci şi pentru car
tierul respectiv, a oraşului Întreg. In 
felul acesta se pot constitui funcţii co
mune ale mai multor întreprinderi, ceea 
ce va permite utilizarea lor cu ma 
ximă eficienţă. Asemenea obiective — 
creşe, cantlne-restaurant, şcoli profe
sionale, cămine etc. — prevăzute a 
se construi din fondurile întreprin
derilor să fie aprobate de sesiunea 
consiliului popular. Acestea au fost 
cîteva opinii pe care am dorit să le 
exprim pentru clarificarea mai depli
nă a unor prevederi din proiectul 
Legii pentru dezvoltarea planificată 
economico-socială a ţării noastre.

— Vă mulţumesc.

V. LASLEANU

Creditarea investiţiilor-m ijloc aju
tător în  sporirea avuţiei obşteşti

Am citit cu multă atenţie proiec
tul Legii finanţelor, publicat în presa 
centrală şi locală. Apreciez ca deose
bit de însemnată această lege, care 
reglementează precis raporturile din
tre unităţile de producţie şi stat în 
direcţia acordării creditelor atît pen
tru producţia curentă şi pentru in
vestiţii.

Ca economist, cu un stagiu de 8 ani 
în funcţii de conducere, ţin să men
ţionez că unele aspecte ale prevede
rilor proiectului sínt deosebit de im
portante. Iată, de pildă, încă de la 
început, în cap. IV, subcapitolul C, 
articolul 64, se spune: „Banca pentru 
Agricultură şl Industrie Alimentară 
poate acorda credite cooperativelor a- 
gricole de producţie In COMPLETA
REA FONDURILOR PROPRII” (sub
linierea imi aparţine). Ce înseamnă
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I O am en ii m uncii de p e  o g o a r e
sínt la datorie

Bătălia recoltei este în toi. Mun
ca însufleţită a cooperatorilor, me
canizatorilor, inginerilor dă roade 
bogate. Pretutindeni în judeţ se 

ţ, lucrează din zori şl pînă-n noapte. 
^ Zilnic primim la redacţie zeci de 
i  veşti despre un succes sau altul 
{ al acestor oameni aflaţi în plin 
5 sezon al recoltărilor. Astăzi pre- 
S zentăm două secvenţe care ilus- 
? trează responsabilitatea lucrători- 
Í  lor de pe ogoare faţă de sarcini- 
á le de producţie.

spune brigadierul de cimp Remus 
Rotaru. Pînă acum am livrat sta
tului 23,5 tone orz şi 21 tone griu.
Ne vom depăşi angajamentele a- 
sumate".

Aşa înţeleg harnicii cooperatori f/ 
din Stejerişul să se achite de în-  ̂
dato’-'^iic lor sociale. á

Prof. ION CORI

aceasta altceva decit o indicaţie ex
trem de limpede în privinţa gospo
dăririi judicioase a fondurilor pro
prii? Deci, intîi să vedem cum folosim 
fondurile proprii, să luptăm pentru 
utilizarea lor cu maximum de efici
enţă şi abia după aceea, cînd urmă
rim realizarea unor obiective mal 
mari, să apelăm la credite.

Statul ne-a ajutat concret încă de la 
înfiinţarea cooperativei agricole, din 
1960. In decursul acestor ani am primit 
cca 1500 000 lei credite diferite. In 
1971, datorită măsurilor Întreprinse 
de conducerea de partid şi de stat, 
unitatea noastră a beneficiat de o 
reducere de cca 400 000 lei a datorii
lor restante. In acest an am primit 
credite pentru producţii în valoare 
de 378 000 lei, pe baza contractelor 
încheiate cu organizaţii socialiste.

Toate acestea vorbesc de la sine 
despre sprijinul care ni se acordă 
permanent. Nici noi n-am stat insă 
cu miinile in sin. In 1971 am construit 
o magazie pentru cereale, cu o ca
pacitate de 500 tone. Am utilizat in 
acest scop numai fondurile noastre. 
La fel de gospodăreşte analizăm fo
losirea fondurilor proprii şi pentru 
alte obiective.

Vreau să mă refer la un alt aspect 
al creditării, şi anume la acordarea 
de credite pentru investiţii. Mi se 
pare că aici proiectul de lege poate 
fi îmbunătăţit. Organele agricole ju

deţene forţează uneori nota în pri
vinţa acordării creditelor pentru In
vestiţii. In ce sens? Uneori slntem a 
proape obligaţi să cumpărăm — cu 
credite acordate de stat — animale, 
fără insă a avea asigurată o bază ma
terială a producţiei. Consider că ar 
fi bine ca acordarea de credite pentru 
investiţii să se facă numai după ce 
unitatea productivă şi organul bancar 
au ajuns la concluzia că există posibili
tatea realizării unor producţii de ma
ximă eficienţă. In acest sens, propun 
ca în articolul 118, care se referă la 
condiţiile de acordare a creditelor 
pentru investiţii, alineatul a. să fie 
formulat astfel: „în urma unei ana 
lize temeinice a perspectivelor de 
realizare a producţiei, în sensul ve
rificării minuţioase a bazei tehnico- 
materiale existente, a posibilităţilor 
reale de asigurare a realizării pro
ducţiei, efectuate de conducerea unită
ţii productive cu participarea nemijloci
tă a lucrătorilor Băncii pentru Agricul
tură şi Industrie Alimentară să se de
cidă asupra acordării creditului", ur- 
mînd ca litera b să se refere la cu
prinsul alineatului actual a, litera 
— la actualul alineat b, ş.a.m.d.

Consider că in acest fel vor putea 
fi prevenite unele situaţii anormale, 
cînd folosirea creditelor acordate nu 
este eficientă datorită inexistenţei 
condiţiilor optime de realizare a pro
ducţiei.

IRON BOZAN
contabil şef la C.A.P. Singătin

Toţi punem umărul 
la recoltarea cerealelor

Vom fi printre fruntaşi
Stejerişul este o localitate care 

nu mai are nevoie de prezentare. 
Pe harta economică a judeţului, 
C.A.P. Stejerişul este bine cunos
cută: producţii bune in sectorul 
vegetal, rezultate demne de re
marcat în creşterea animalelor. 
Cu alte cuvinte, o cooperativă cu 
oameni harnici şi pricepuţi. „A- 
vem şi în acest an şanse să ocu
păm un loc printre fruntaşi in 
întrecerea pentru mai bine, afirmă 
Gheorghe Marcu, preşedintele 
C.A.P., participant la lucrările 
Conferinţei Naţionale a partidului. 
Am realizat producţii de orz de 
2 100 kg la hectar, iar la griu — 
pînă acum — 2 000 kg/ha. Am par
ticipat la dezbaterile din marele 
forum al comuniştilor şi trăiesc cu 
convingerea că niciodată viitorul 
nu ne-a fost mai limpede şi mai 
senin decit acum“.

Inginerul şef Mihail Schirkon- 
jer apreciază că amplul suflu al 
întrecerii a mobilizat resursele 
Interne ale oamenilor, dornici a- 
cum să-şi sporească aportul la 
realizările unităţii. „La recoltări 
am lucrat cu capacitatea maximă 
a combinelor, afirmă specialistul 
unităţii. Orice oră bună de lucru 
In cimp a fost folosită din plin”. 
„Contribuţia la fondul de stat es
te pe măsura hărniciei noastre,
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Răspunsul nostru unanim
(Urmare dia paq. I)

Petie, de la aceeaşi secţie. .Avem 
doi copii şi ne am hotărît la o chel
tuială mare: ne-am construit o lo
cuinţă proprietate particulară prin 
O.C.L.P.P. Este toarte bună, sintern 
mulţumiţi, dar uneori ne vine greu. 
Sporul de cîştig o să micşoreze sim
ţitor rata pe care o plătim. VA ROG 
SÄ NOTAŢI CA Îm i ia u  a n g a 
ja m e n t u l  SA MUNCESC ÎNTOT
DEAUNA BINE, SA-MI ADUC MICA 
MEA CONTRIBUŢIE LA ÎNDEPLINI
REA ANGAJAMENTULUI, CA SA 
FACEM CINCINALUL ÎN PATRU 
ANI ŞI JUMĂTATE, AŞA CUM S-A 
STABILIT."

Elisabeta Hader, lucrează de nu
mai doi ani la întreprinderea „7 No
iembrie", de cînd a terminat şcoala 
profesională, dar este considerată 
de pe acum una din cele mai bune 
muncitoare de la secţia depănat. 
„Vreau să ajung cit mai curind frun
taşă — ne spune — şi sper să reu
şesc poate chiar anul acesta. Am 
deocamdată un salariu tarifar de < 877 
lei, aşa că voi beneficia de un pro
cent de majorare mai mare. ESTE 
ŞI ACESTA PENTRU MINE UN 
PUTERNIC STIMULENT".

„Ne stimulează pe toţi Hotărirea, 
nu numai pe cei tineri" — intră în 
vorbă Erika Alzner de la aceeaşi 
secţie. (De fapt este şi ea tinără, dar 
pare a arăta un sentiment matern- 
ocrotitor faţă de mai tinerele sale 
colege). „Anul acesta este pentru 
mine anul bucuriilor: am iost pri
mită de curind în partid, copiii mei 
— un băiat şi o fată — au terminat 
cu note bune şcoala, sint fruntaşă, 
acum a venit Hotărirea. De fapt, o 
aşteptam. MA BUCUR CA CEA DIN- 
Tll HOTÂRÎRE DE STAT CARE VI
NE SÄ CONCRETIZEZE PROGRA
MUL CONFERINŢEI NAŢIONALE

IN ACEST DOMENIU AL RETRIBU
IRII MUNCII ESTE TOCMAI ACEAS
TA. REFERITOARE LA MĂRIREA 
SALARIILOR MICI. Aşa a porcedat 
partidul nostru întotdeauna: la ori
ce creştere a veniturilor ne-a acor
dat prioritate nouă, celor cu cîşti- 
guri mai modeste. Aşa este echita
bil după părerea mea, şt nu numai 
după părerea mea. Aşa spun şi to
varăşii noştri care au salarii mai 
mari. Se bucură şi ei laolaltă cu noi. 
Vreau să spun că SINGURUL ŢEL 
IN CARE PUTEM NOI RĂSPUNDE 
GRIJII PARTIDULUI ESTE SÄ MUN
CIM MAI BINE. In ceea oe ne pri
veşte, pe mine şi secţia mea, SIN- 
TEM PREGĂTIŢI SA RĂSPUNDEM 
HOTÄRlRII CU HOTĂRIREA NOAS- 
TRÄ DE A ÎNDEPLINI ANGAJA
MENTUL PE CARE L-AM ASUMAT. 
CA SECŢIA DE TRICOTAT SA DEA 
PESTE PLAN 300 000 PERECHI DE 
CIORAPI DE BUNA CALITATE. îl 
vom realiza. Pînă acum, în fiecare 
lună, colectivul nostru a depăşit pla
nul cu două procente şi jumătate".

„Mă bucură nespus că partidul se 
gindeşte mereu la oamenii care mun
cesc. Eu şi soţul meu muncim de o 
viaţă. El e acum pensionar, mă aflu 
şi eu în pragul pensionării, dar sínt 
fericită că pot munci. Aş fi putut 
acum cîţiva ani să mă pensionez de 
boală, dar n-am vrut, pentru că mi-a 
plăcut să muncesc. Şi asta se răsplă
teşte. Am primit şi o locuinţă mai 
bună, la bloc, am mai beneficiat şt 
de alte majorări, acum vine şi a- 
ceastă Hotărîre care mă bucură 
foarte mult. Ştiu din documentele 
Conferinţei Naţionale că se vor mări 
şi pensiile, aşa că VOI AVEA, ÎM
PREUNA CU SOŢUL, PESTE 2 000 
LEI. Cu atîţia bani se poate trăi fru
mos şi demn, aşa cum am dorit toa
tă viaţa*.

Cele transcrise mai sus nu repre

zintă decit redarea, poate întîmplă* 
toare, dar foarte severă cantitativ, 
din noianul de impresii, gînduri, 
dialoguri, notate în carnet in cursul 
unei anchete de mai multe ore. Am 
putea continua citatele, ca şi lista 
de nume aproape la nesfîrşit. Ele 
n-ar face decit să sublinieze cu un 
cuvînt în plus acelaşi sentiment de 
vie mulţumire şi profundă satisfacţie 
faţă de recenta Hotărîre a Consiliu
lui de Miniştri. Acest sentiment l-au 
exprimat, mai elocvent sau mai stin- 
gaci, zeci de oameni, tineri sau mal 
vîrstnici, români, germani sau ma
ghiari, filatoare, tricoteze, strungari, 
operatori, într-un cuvînt reprezen
tanţii celor mai diferite profesiuni. 
Indiferent de aceste deosebiri, TOŢI 
INTERLOCUTORII — deveniţi purtă
tori de cuvînt ai colectivelor din ca
re fac parte — AU DAT GLAS HO- 
TÄRlRII LOR UNANIME DE A 
MUNCI MAI BINE. FIECARE LA LO
CUL SĂU DE MUNCA, PENTRU ÎN
DEPLINIREA SARCINILOR CARE LH 
REVIN IN ÎNFĂPTUIREA OBIECTI
VELOR MAJORE PE CARE RECEN
TA CONFERINŢĂ NAŢIONALĂ A 
PARTIDULUI LE-A PUS IN FAŢA 
ÎNTREGULUI NOSTRU POPOR.

P e s te  280Ö0 
de sa la r ia ţi

(Urmare din pag. I)

fare In raport de gradul de caliiica- 
re a personalului, se vor aduce une
le corecturi la salariile între 1000 
şi 1 180 lei, de această măsură ur- 
mlnd să beneficieze un număr foarte 
însemnat de salariaţi din judeţul nos
tru, începînd din anul 1973. Deose
bită importanţă prezintă referirea din 
hotărirea privitoare la menţinerea u- 
nor avantaje materiale ale acestor 
salariaţi, pentru că, deşi vor depăşt 
plafonul de salariu în raport cu ca
re se acordă dreptul la transport 
gratuit, acest avantaj va fi menţinut 
în condiţiile stabilite anterior apli
cării hotărîrii.

Tot pe linia grijii permanente îi 
partidului şi statului nostru pentru 
bunăstarea întregului popor se în
scrie şi măsura majorării plafonului 
de la 1 800 lei la 2 200 lei venit lu
nar net al ambilor părinţi pentru 
acordarea burselor în invătămîntul 
de cultură generală şi de artă, din 
institutele pedagogice de învăţători 
şi educatoare. De asemenea, se va 
majora plafonul de la 2100 lei la. 
2 500 lei pentru acordarea burselor 
în lnvăţămîntul superior.

Cu siguranţă, toate aceste măsuri 
vor contribui şi mai mult la ridica
rea nivelului de trai al unui număr 
însemnat de salariaţi, la mobilizarea 
energiilor şi capacităţilor creatoare 
ale maselor de oameni ai muncii pen
tru realizarea şi depăşirea sarcinilor 
stabilite de Conferinţa Naţională s( 
partidului, pentru indeplinirea Îna
inte de termen a prevederilor actua
lului cincinal şi ridicarea României 
socialiste pe noi culmi ale progresu
lui şl civilizaţiei.

Harnicul colectiv de Ia U.M.M.N. 
Copşa Mică desiăşoară in aceste 
zile o activitate susţinută pe li
nia îndeplinirii exemplare a an
gajamentelor luate tn întîmpina- 
rea zilei de 23 August şt a celei 
de-a 25-a aniversări a republicii

F.P.C.C. Sibiu (tost I.M.C.C.). Sala 

de fabricaţie preparate din carne. 

Aici s-au efectuat de curind lu
crări de modernizare la Instala
ţiile de apă, abur, frig, electrice.

Foto: FRED NUSS

P o t e n ţ i a l u l  p r o «  
d u c t iv  a l  u n i t ă ţ i i

Cooperatorii din Şeica Mică des
făşoară o activitate susţinută pen
tru stringerea recoltei. Datorită 
bunei organizări a muncii, aici a 
fost strîns orzul de pe 90 ha şi 
griul de pe 130 ha. De remarcat 
că producţia obţinută este bună, 
cu toate condiţiile meteorologice 
nefavorabile din iarnă.

Din iniţiativa comitetului co
munal de partid, sub directa în
drumare a tovarăşului Gheorghe 
Hameştiuc, secretarul comitetului 
comunal de partid, brigadierul zoo
tehnic, membrii acestei brigăzi 
participă zilnic la seceriş. „Parti
cipăm la seceriş cu toţii, pentru 
că şi noi, îngrijitorii de animale, 
sintern interesaţi în obţinerea unor 
bune producţii vegetale“, afirmă 
îngrijitorul fruntaş Ion Orlea.

O contribuţie însemnată la strin
gerea din vreme a recoltei de ce
reale păioase îşi aduc mecaniza
torii Adolf Hintz, loan Şerban şl 
alţii, conduşi cu pricepere de loan 
Kenst.

Nici munca politică nu a fost 
neglijată. învăţătorii Ana Popovici, 
Peter Jikeli, Gerda Jikeli partici
pă la această activitate, fiind pre
zenţi la cimp, in mijlocul oame
nilor citind documente de partid 
şi explicînd sensul politic al a- 
cestora.

VIRGIL MUNTEANU Í
....___1

(Urmare din paq. I)

în afară de aceste surse, prin a- 
grotehnica aplicată culturilor fu
rajere am determinat o sporire 
substanţială a producţiilor, ceea 
ce ne va mai aduce un supliment 
de 2 000 tone suculente. Deci — 
in plus 4 000 tone.

Apoi, in cadrul cooperării din- 
tre unităţi, am semănat în plus 
40 ha sfeclă de zahăr, pe care o 
vom livra fabricii de zahăr de la 
Bod, care ne va pune la depo
ziţie o cantitate importantă de 
borhoturi, precum şi melasă pen- 
prepaxarea grosierelor.

Ing. I. Baldi: Din practică am 
observat că în lunile iunie şi iu
lie — avem un „gol“ de producţie 
de masă verde pe păşune. Pentru 
a se asigura un nivel corespunză
tor de producţie de iarbă şi în 
această perioadă, ne-am propus 
ca în anul în curs să amenajăm 
păşunea pe 200 ha, iar în peri
oada 1973—1975 — pe 500 ha. Pe 
aceste păşuni efectuăm fertilizări 
masive, curăţiri de mărăcinişuri, 
reînsămînţări cu amestecuri de 
plante furajere valoroase, ame
najări de tabere de vară, alimen
taţii cu apă, aşa incit creăm con
diţii optime realizării producţiei 
viitoare de lapte de vacă — sec
tor unde acum sintern deficitari.

Ing. Gh. Leonte: Am aplicat 
unele măsuri şi în privinţa îmbu
nătăţirii condiţiilor de muncă in 
sectorul zootehnic. Astfel, au fost 
construite două grajduri noi pen
tru porcine, cu o capacitate to
tală de 1 100 capete. Aceste adă
posturi dispun de alimentaţie cu
rentă de apă şi încălzire centrală. 
Acum lucrăm la amenajarea bucă
tăriilor furajere.

V. Avram: Trebuie să menţio
năm că introducerea sistemului 
central de încălzire este o pro
punere făcută în adunarea generală 
a salariaţilor. Cu sprijinul organe
lor de partid, propunerea oame
nilor muncii a fost materializată, 
spre ciştigul producţiei, al nostru.

Ing. I. Baldi: Datorită hărniciei 
şi abnegaţiei tuturora, azi ne pre
zentăm cu rezultate bune înregis
trate in privinţa producţiei de 
carne. Mai mult, am livrat supli
mentar 100 scrafiţe — metis Lan- 
drace X Marele alb — pentru

ingrăşătoria G.A.P. Păuca. Aceste 
realizări sínt explicata prin apli
carea consecventă a măsurilor 
ştiinţifice de îmbunătăţire a ali
mentaţiei şeptelului, fapt materia
lizat în sporirea procentului de 
natalitate, in creşterea bazei de 
realizare a producţiei.

Red.: Fără îndoială, contribuţia 
comuniştilor in direcţia valoriii- 
cării mai bune a potenţialului 
productiv al unităţii este funda
mentală. Cum au acţionat şi cum 
acţionează concret organizaţiile 
de partid pentru realizarea dezi
deratelor majore ale activităţii e- 
conomice in lumina sarcinilor sta
bilite de Conferinţa Naţională a 
partidului?

V. Aram) Fiecare membru al 
comitetului de partid răspunde 
direct de Îndrumarea activităţii 
unei organizaţii de bază. Azi a- 
vem 18 asemenea celule »1« vieţii 
interne de partid, cu un total de 
aproape 300 membri de partid. 
In fiecare din acestea se acţio
nează sistematic pentru îndepli
nirea exemplară a sarcinilor de 
producţie. Membri de partid ca 
Gheorghe Zall, mecanic agricol 
la ferma de la Noul Săsesc, Au
gustin Ciorogaru, şef de atelier 
la ferma Laslea, Ion Paul, şef de 
fermă la Prod, Georgeta Marcu, 
inginer principal la ferma de por
cine Dumbrăveni, Gheorghe Scho- 
bel,  ̂ şef de fermă la Valchid, 
Ilarîe MuTeşan, mecanic Ia ferma 
Hoghilag şi alţii sínt exemple In 
producţie, elemente de bază In 
organizarea muncii.

Pe linia întrecerii pentru mal 
mult, mai bine, In cadrul unei a- 
dunări generale a salariaţilor, co
muniştii din ferma Atei au lansat 
o chemare la întrecere către toa
te colectivele fermelor întreprin
derii. In fiecare fermă au fost 
dezbătute obiectivele propuse 
pentru întrecere, toţi oamenii 
muncii au fost entuziasmaţi de 
propunere, aSn incit acum fiecare 
fermă doreşte să f ie . . .  cîştigă- 
toare a întrecerii. La nivelul co
mitetului sindicatului se urmă
reşte cu atenţie modul cum sint 
materializate propunerile şl În
deplinite sarcinile, ceea ce În
seamnă că facem totul pentru a 
încheia acest an cu succese dem
ne de hărnicia oamenilor noştri.
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Vizita în R.S.F. Iugoslavia 
a delegaţiei U. T. C., condusă de 

tovarăşul Dan Marţian
Belgrad Í. ■— Corespondentul Ä- 

gerpres, George lonescu, transmite! 
Delegaţia Uniunii Tineretului Comu
nist din Republica Socialistă Româ
nia, condusă de tovarăşul Dan Mar
ţian, prim-secretar al C.C, al U.T.C., 
ministru pentru problemele tinere
tului, care se află în R.S.F. Iugosla
via la invitaţia Uniunii Tineretului 
din această - ţară, a fost primită, 
marţi, de Krsita Avramovici, membru 
al Biroului Executiv al Prezidiului 
Uniunii Comuniştilor din Iugoslavia. 
De asemenea, delegaţia română a 
fost primită de Aii Sukria, secretar 
general al Conferinţei federale a

Uniunii Socialiste 8 Poporului Mun
citor din Iugoslavia. Cu acest prilej, 
au avut loc convorbiri desfăşurate 
într-o atmosferă deosebit de jordială. 
A fost prezent Ion Avram, însărci
nat cu afacerile ad-interim al Româ
niei la Belgrad.

Totodată, delegaţia română a fă
cut o călătorie în oraşele Liubliana, 
Dubrovnik şi Novi Sad. Oaspeţii ro
mâni au vizitat unităţi industriale 
şi agricole, aşezăminte de cultură şi 
artă, au avut întîlniri şi convorbiri 
cu cadre de conducere ale organiza
ţiilor locale ale Uniunii Tineretului 
din Iugoslavia.

„IZVESTIA“ despre perspectiva 
relaţiilor sovieto— v e s t=germane

' Moscova 1 (Agerpres). — „TJ.R.S.S. 
şi R.F.G. ţiot avea mari avantaje 
dacă vor fi folosite în comun uria
şele resurse ale potenţialelor lor in- 
dustrial-economice, bogăţia culturi
lor lor naţionale“, scrie L. Tolkunov 
într-un articol publicat de ziarul 
„Izvestia" şi reluat de agenţia TASS.

Autorul relevă că, imediat după 
semnarea tratatului dintre U.R.S.S. 
şi R.F.G., legăturile bilaterale s-au 
intensificat vizibil. A fost semnat un 
acord pe termen lung. Părţile au 
convenit să lărgească colaborarea 
lor, care va cuprinde, în special, 
crearea de complexe industriale, 
schimburi de patente, de licenţe, de 
documentaţie tehnică. La aceasta va 
contribui substanţial şi Comisia 
pentru colaborare tehnico-ştiinţifică 
*i economică, menită să studieze sis
tematic perspectivele acestei cola

borări, să elaboreze propuneri co
respunzătoare. Se conturează posibi
lităţi pentru forme superioare de co
laborare — cooperarea în producţie, 
participarea firmelor vest-germane 
la prelucrarea, pe bază reciproc a- 
vantajoasă, a zăcămintelor minera
le din U.R.S.S. şi, legat de aceasta, • 
crearea unor noi complexe indus
triale, 'schimburi de experienţă şi 
cunoştinţe în domeniul cercetărilor 
cosmice, tehnicii electronice de cal
cul ş.a.

„Nu încape îndoială, scrie ziarul, 
că, în cursul transpunerii în viaţă a 
tratatului, se poate trece la un sta
diu calitativ nou, considerabil mai 
fructuos, în dezvoltarea relaţiilor 
sovieto-vest-germane în cele mai 
diferite domenii. Aceasta va cores
punde intereselor U.R.S.S. şi R.F.G., 
intereselor întăririi păcii în Euro
pa".

încheierea Sesiunii Comisiei 
mixte sovieto-americane

' Moscova I (Agerpres). — Marţi, 
»-a încheiat ia Moscova prima sesiu
ne a Comisiei mixte sovieto-ameri
cane în problemele comerţului, re
latează agenţia TASS.

După cum se arată într-un comu
nicat oficial, .convorbirile au avut 
un caracter de lucru constructiv şi 
*u contribuit la clarificarea recipro
că şi apropierea poziţiilor în pro
blemele dezbătute".

Cele două delegaţii au examinat 
problema legate de încheierea a- 
cordulu! comercial între U.R.S.S. şi

S.U.A. — care să cuprindă clauza 
naţiunii celei mai favorizate. Părţile 
au procedat ia un schimb de opinii 
privind participarea la înfăptuirea 
unor proiecte industriale comune, 
acordarea reciprocă de credite, re
glementarea deconturilor lend-lease, 
transporturile maritime şi alte pro
bleme.

înţelegerea privind crearea Co
misiei mixte sovieto-americane în 
problemele comerţului a fost reali
zată între conducătorii U.R.S.S. şi 
preşedintele S.U.A., Richard Nixon, 
în mai 1972.

Moscova I (Agerpres), — Pro
ducţia metalurgică obţinută, în ul
timii cinci ani, de R.S.S. Tadji
kistan şi-a mărit volumul de a- 
proape două ori, urmînd ca, în 
1975, să fie mai mare cu o treime 
decît nivelul actual. Tadjikistanul 
dispune de însemnate rezerve de 
minereuri, âar în prezent, pentru 
mărirea producţiei metalurgice, 
se lucrează ia amenajarea unor 
noi exploatări, care vor intra în 
funcţiune concomitent cu hidro
centrala de la Nureks, cea mai 
mare din Asia centrală sovietică.

Pekin 1 (Agerpres). — In ţinu
tul Wutai, din provincia S-ansi, 
sínt în curs de construire 26 mine 
şi fabrici de capacitate mică — 
informează agenţia China Nouă. 
Ele vor produce cărbune, utilaje,

Din ţările 
socialiste

îngrăşăminte chimice, ciment, chi
micale, materiale plastice etc. Pro
ducţia industrială obţinută în 1971 
depăşeşte de patru ori pe cea 
realizată în 1965,

Belgrad 1 (Agerpres). — Agen
ţia Taniug anunţă că a fost în
cheiată a doua etapă de dezvol
tare a Uzinei de automobile „Cer- 
vena Zastava“, aflată la periferia 
oraşului Kragujevaţ.

Primul automobil a părăsit aici 
banda de montaj în 1953, iar în 
1968, constructorii au realizat au
tomobilul cu numărul 50 000.

Ulan Bator 1 (Agerpres). — în
ultimii ani, învăţămîntul superior 
şi mediu in R.P. Mongolă a cu
noscut o impfetuoasă dezvoltare. 
Au fost create zeci de noi şcoli 
lehnice, profesionale şi institute. 
Numai în anii 1971 şi 1972 au fost 
formaţi 9 000 de specialişti cu 
pregătire superioară sau medie de 
specialitate, economia ţării bene
ficiind de aportul a 22 000 de ca
dre specializate.

Varşovia 1 (Agerpres). — A in
trat In funcţiune prima linie teh
nologică a Combinatului chimic 
„Azot“, din Voievodatul Byd
goszcz, unul dintre cele mai mari 
combinate chimice ale Poloniei. 
El se întinde pe o suprafaţă de 
aproximativ 200 hectare. Fiind u- 
tilat cu cele mai moderne maşini 
şi instalaţii, combinatul se Înscrie 
printre primele din Europa. în
tregul proces de producţie este 
automatizat şi mecanizat.

*'V. I

E v e n i m e n t u l  p e  s c u r t
•  MINISTERUL AGRICULTURII 

AL, S.U.A. A ANUNŢAT, la 31 iulie, 
acordarea unui credit de 7,5 milioa
ne dolari Ungariei pentru finanţarea 
achiziţionării din S.U.A. a unor ani
male destinate consumului şi de re
producere — relatează agenţia Fran
ce Presse.

Creditul este rambursabil în 36 
de luni, iar exportul de animale va 
fi înfăptuit din august 1972 pînă în 
iulie 1973.

•  SERVICIUL PENTRU PRESA 
ŞI INFORMAŢII DE LA BONN A 
ANUNŢAT CA guvernul federal va 
examina, într-un viitor apropiat, 
problema relaţiilor 1 dintre R.F. a 
Germaniei şi R.P. Chineză, transmi
te agenţia D.P.A. Reuniunea^ cabi
netului va avea loc după reîntoar
cerea din vacanţă a cancelarului fe
deral Willy Brandt şi a ministrului 
de externe, Walter Scheel.

•  SECRETARUL GENERAL AL 
ORGANIZAŢIEI UNITĂŢII AFRI
CANE, NZO EKHAN N’GAKI. A 
CERUT Consiliului Economie şi So
cial al Organizaţiei Naţiunilor Uni
te să informeze secretariatul O.U.A. 
asupra traficului clandestin al mîinii 
de lucru africane spre Europa Oc
cidentală.

Această problemă a fost ridicată 
pentru prima dată la ultima sesiu
ne a Consiliului Economic şi Social 
al O.N.U., care a avut loc la Gene
va între 3 şi 28 iulie) Cu acest prilej, 
delegatul Kényéi a denunţat condi
ţiile inumane de lucru la care sínt 
supuşi muncitorii africani în unăle 
ţări vest-europene.

•  ÎNTK-O DECLARAŢIE FĂCU
TA LA INSTITUTUL PAKISTA
NEZ PENTRU PROBLEME INTER
NATIONALE, PREŞEDINTELE 
ZULFIKAR ALI BHUTTO a arătat 
că acordul de la Simla constituie 
punctul de. pornire pentru stabilirea 
udei păci juste şi durabile între In
dia şi Pakistan. Popoarele celor do
uă ţări, a spus el, vor trebui să de
cidă asupra viitorului relaţiilor din
tre ele, reievînd că acordul de la 
Simla poate să ducă la stabilirea 
unei păci permanente.

•  SENATUL AMERICAN A A- 
DOPTAT LUNI SEARA cu 75 de
voturi (contra 9) un amendament la 
legea privind vînzările de armament. 
Amendamentul, prezentat de senato
rul democrat Henry Jackson, auto
rizează livrarea de armament Israe

lului într-un volum nelimitat. Pro
punerea iniţială a Comisiei senato
riale pentru afacerile externe limita 
ajutorul militar acordat Israelului 
la suma de 300 milioane dolari.

•  TRIBUNALUL RELAŢIILOR 
INDUSTRIALE AL ANGLIEI A 
HOTÂRÎT, să revină asupra decizi
ei de condamnare la închisoare a 
celor cinci delegaţi ai sindicatelor 
docherilor.

Condamnarea iniţială a fest ijusli- 
ficată prin refuzul docherilor de a 
relua lucrul la anumite întreprinderi 
specializate în transportul conteine- 
rizat. După cum se ştie, arestarea 
celor cinci delegaţi a provocat fer
ma opoziţie a muncitorilor portuari, 
care au intrat într-o grevă generală 
ce a dus ia paralizarea întregului 
trafic portuar britanic.

Sesiunea parlam entu lu i indian

Dezbateri pe marginea 

acordului 
indo -  pakistanez

Delhi T. — Trimisul special Ager
pres, Ion Putinelu, transmite: Sesiu
nea parlamentului indian (denumită 
aici „sesiunea niusonică“, pentru că 
are loc în anotimpul ploilor muso- 
nice) a debutat prin dezbateri agitate 
pe marginea acordului indo-pakis- 
tanez de la Simla. Reprezentanţii 
partidului de dreapta „Jan Sangh“ 
s-au dedat la provocări, încercând să 
tulbure activitatea normală în par
lament. Ei au organizat în faţa se
diului parlamentului o demonstraţie 
a elementelor de dre'apta, iar în luă
rile lor de cuvînt s-au pronunţat 
împotriva acordului de la Simla, 
xninimalîzînd importanţa clauzelor 
acestuia pentru însănătoşirea clima
tului în relaţiile indo-pakistaneze, 
pentru ameliorarea situaţiei în zonă.

Intervenind în dezbateri, premierul 
Indira Gandhi a respins în termeni 
categorici campania de calomnii des
făşurată de partidul „Jan Sangh" în 
jurul acordului de ia Simla, reafir- 
mînd că el corespunde intereselor 
Indiei, constituie un început bun în 
relaţiile indo-pakistaneze şi poate 
duce la instaurarea unei păci dura
bile în regiune. Indira Gandhi a ară
tat că „preşedintele Pakistanului a 
depus sincere eforturi pentru a se 
ajunge fa un nou viitor în relaţiile 
dintre ţările noastre“. Premierul in
dian a declarat că In viitor confrun
tarea reală nu va fi între India şi 
Pakistan, ci între Asia şi acele forţe 
străine care încearcă să slăbească 
ţările de pe continent, să le învrăj
bească pentru a continua să le ex
ploateze atît economic, cît şi politic.

După cum s-a mai anunţat, în şe
dinţa de deschidere a sesiunii par
lamentare a luat cuvîntul ministrul 
indian al afacerilor externe, Swaran 
Singh, care a prezentat deputaţilor 
acordul indo-pakistanez de la Simla. 
Cu această ocazie, el a arătat că a- 
cordul constituie un prim pas spre 
stabilirea unei păci durabile în zonă 
şi prevede măsuri care, dacă vor fi 
aplicate cu credinţă, pot determina 
stabilirea de noi relaţii între India 
şi Pakistan. Experienţa ultimilor 25 
de ani, a spus şeful diplomaţiei in
diene, arată că formula convorbirilor 
bilaterale este cea mai corespunză

toare pentru soluţionarea probleme
lor dintre India şi Pakistan. Recunos- 
cînd aceasta, părţile au căzut de 
acord să-şi reglementeze diferendele 
lor prin mijloace paşnice şi nego
cieri bilaterale, sau oricare alte mij
loace paşnice reciproc acceptabile. 
„Acest curent al reglementărilor bila
terale, care se manifestă şi în alte 
regiuni ale lumii, reprezintă un curs 
sănătos, pe care noi îl salutăm“, a 
subliniat Swaran Singh.

Ministrul indian al afacerilor ex
terne a relevat că o altă importantă 
trăsătură a acestui acord este că 
părţile au convenit ca problemele 
de bază şi cauzele de conflict care 
au înveninat relaţiile dintre cele 
două ţări, în ultimii 25 de ani, să 
fie soluţionate prin mijloace paşnice. 
Guvernele celor două ţări au hotă- 
rît ca, pînă Ia reglementarea finaiă 
a oricărei probleme dintre India şi 
Pakistan, nici una din părţi să nu 
acţioneze unilateral şi să nu altereze 
situaţia. India şi Pakistanul şi-au 
asumat răspunderea de a preveni or
ganizarea de asistenţă sau încura
jare a actelor în detrimentul menţi
nerii relaţiilor paşnice şi armonioase.

Acordul, a spus Swaran Singh, in
tervine după o lungă perioadă de 
conflict şi confruntare între cele 
două părţi şi deschide posibilitatea 
stabilirii unor relaţii normale de coo
perare în zonă. „Acordul se bazează 
pe principiul egalităţii statelor su
verane şi nu pe spiritul unei victorii 
care să ofere privilegii cuceritorului. 
Noi ne-am ţinut promisiunea care am 
făcut-o că nu dorim să schimbăm 
graniţele teritoriului pakistanez", a 
spus ministrul indian.

Succesul acordului va depinde de 
îndeplinirea lui cu credinţă.

„în ce ne priveşte, a declarat mi
nistrul indian de externe, sîntem 
pregătiţi să tratăm Pakistanul ca pe un 
prieten. Elementele care unesc po
poarele indian şi pakistanez sínt 
mult mai importante şi mai durabile 
decît acelea care le dezbină. Tocmai 
în acest spirit şi în scopul servirii 
intereselor comune de lungă durată 
ale popoarelor din regiune şi de pe 
continentul Asiei am semnat acordul 
de la Simla şi în acest spirit am dori 
ca el să fie apreciat“.

Noi date privind şomajul 
în unele ţări capitaliste

Expoziţie românească de fol
clor inaugurată la Hakodate

Tokio T — Corespondentul 
Agerpres, Florea Ţuiu, trans
mite: în oraşul Hakodate, con
siderat poartă de intrare in 
Insula Hokkaido, s-a deschis, 
marţi, o expoziţie românească 
de folclor, cu exponate repre- 
zentînd toate zonele ţării noas
tre.

Această primă expoziţie ro
mânească, deschisă in partea 
de nord a arhipelagului nipon, 
a fost organizată de un grup 
de iniţiativă — în frunte cu 
Harumatsu Wada, Junichi Ta- 
keda, oameni de afaceri, S. Ta
naka, preşedintele Camerei de 
Comerţ şi Industrie din Hako
date, cu sprijinul Ambasadei 
române din Tokio.

La ceremonia de deschidere 
au luat parte notabilităţile o- 
raşului, precum şi Fumio Abe, 
membru al Camerei Reprezen

tanţilor, care a vizitat Româ
nia.

Expoziţia inaugurată marţi, 
şi mai ales, activitatea Asocia
ţiei, care are deja un mare 
număr de membri, vor contri
bui ia mai buna cunoaştere a 
României de către poporul ja- 
.ponez.

La vernisaj a fost prezent şi 
Masao Yoshida, primarul so
cialist al noului oraş Kameda, 
situat lingă Hakodate.

însărcinatul cu afaceri a.î. al 
României, Ion Dumitru, a a- 
preciat iniţiativa prietenilor tă
rii noastre din Hakodate, oraş 
care îşi sărbătoreşte în aceste 
zile semicentenarul, şi a -ex
primat speranţa că activităţile 
depuse vor contribui la o mai 
mare cunoaştere şi apropiere 
între popoarele român şi ja
ponez.

I
S
\sIsIsIsIsIsIs
Is
Is
Iă
*s
>sIsIsI

Paris I (Agerpres). —- Nivelul şo
majului în ţările membre ale Pieţei 
comune este de 4,2 la sută, în ţările 
membre ale viitoarei Pieţe comune 
lărgite — de 5,5 la sută, în America 
de Nord — de 7,4 la sută iar în 
Japonia •— de 1,6 la sută, se relevă 
într-un studiu consacrat situaţiei 
forţei de muncă în principalele ţări 
capitaliste industrializate, publicat 
în primul număr al noii reviste a- 
părute în Franţa, „Etudes Fiom 
Problemes Economiques et Sociaux“. 
Potrivit studiului menţionat, în cele 
şase ţări membre ale Pieţei comu
ne, numărul oficial al şomerilor se 
ridică la 2,222 milioane, iar după 
alte statistici neoficiale — la 3,178 
milioane. Astfel, în Italia, potrivit 
cifrelor oficiale, numărul şomerilor 
este de 1,144 milioane, iar după alte 
date — de 2,1 milioane; In Franţa 
este de 560 000 în R.F.G. — de 
268 080, în Belgia — de 302 000, în

Olanda — de 128 000 şi în Luxem
burg — de 20 000. De asemenea, po
trivit cifrelor oficiale, şomajul se 
cifrează în Marea Britanie la 1,1 
milioane, în timp ce după unele sta
tistici numărul şomerilor depăşeşte 
2,5 milioane. Un număr mai mic de 
şomeri, dar important se înregis
trează şi în Norvegia — 18 000 de 
şomeri, Danemarca — 50 000, Irlan
da — 78 000.

Dintre ţările europene, In studiu 
mai sínt menţionate Austria — cu 
80 000 de şomeri, Spania — cu 
219 000, Finlanda — cu 71 000, Gre
cia — cu 51 000 şl Suedia — cu 
122 000.

In ce priveşte America de Nord, 
în studiu se arată că în Statele U- 
nite, potrivit datelor oficiale, nu
mărul şomerilor se ridică la 5,071 
milioane, iar după alte evaluări, la 
6,2 milioane. în Canada sínt înre
gistraţi 665 000 şomeri oficiali.

azi. azi... azi.

2 AUGUST
TINERETULUI! Frumoasele vacanţe 
(orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 
20,30).

0  Se împlineso 80 de ani de !a 
naşterea (1892) scriitorului român 
Mihail Sevastos (m. 1967).

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vreme uşor Instabilă cu cerul 
variabil, temporar noros, favorabil 
averselor de ploaie însoţite de descăr
cări electrice. Vintul va sufla In ge
neral slab pînă la potrivit din secto
rul vestic. Temperaturile minime vor 
fi cuprinse între 11 şi 15 grade, iar 
cele maxime vor oscila între 25 şi 28 
grade.

CINEMA

MEDIAŞ: PROGRESULi Robin Hood
(orele 0,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,00; 
21,15); TINERETULUI! Saltul (orele 
10,00; 16,30; 18,30; 20,30).

CISNADIE: POPULARI Locotenen
tul Bullit ‘ (orele 11,00; 16,00; 18,00 şî
20,00).

AGNITA: 8 MAU Floarea de cactus 
{orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE)
Tick... tick... tick... (orele 18,00 şi
20,00).

OCNA SIBIULUI: Nu te Întoarce
(orele 18,00 şi É0.00).
COPŞA MICA: POPULARI Şi caii se 
împuşcă, nu-i aşa? (orele 17,00 şl 19,00),

BAZNA-BAI: Marele semn albastru
(or^le 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS; 23 ÄUGUSTi 
Saltul (orele 18,00 şi 20,00).

SIBIU: PACEA: Incidentul (orele
9,00! 11.30,. 14,00; 16,30; 19,00; 21,00); Cadru djn filmul Incidentuli care 
ARTAt 19 fete şi un marinar (orele rulează ia cinematograful „Pacea“ din
10,00; 12,00; 14,30; 18,30; 18,30; 20,30); Sibiu.

TELEVIZIUNE
9,00 Telex. 9.05 Itinerar elveţian.

9.25 O viată pentru o idee: Nichitin. 
10,00 Curs de limba rusă. 10.30 Stea
ua polară. 11.00 Filmul: Corabia „Pa 
sărea albastră". 12.30 Teleiurnal. 17,30 
Curs de limba oermană. 18,00 Muzică.
18.25 Timp si anotimp în aaricultură. 
18,55 Noutăti cultural-artistice. 19.20 
1 001 de seri. 19,30 Hotărîrile Confe-

. rintei Nationale a Partidului — cau
ză a întremilui popor. 20.00 O floare 
din Bihor. 20.15 Filmul .Frica iese din 
ascunziş". 21.55 Secretele tinereţii. 
22,30 24 de ore.

I. R. U. M. Sibiu
str. 1. S. Bacii tir. 4

( — sudor.

s s s s
pentru anul şcolar 1972— 1973, candidaţi pen- |  
tru ucenicie la locul de muncă, curs de zi, pen- ’ 
tru următoarele meserii: |

S 
) 
) 
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j RECRUTEAZĂ,

*
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I — strungar 
î — frezor 
) — sculer- matriţer

Se pot prezenta absolvenţi ai şcolii generale de 
10 ani, sau absolvenţii clasei a VIII-a a şcolii ge- ţ
nerale, dacă nu au depăşit vîrsta de 18 ani.

( PROBELE DE CONCURS:
matematică şî fizică scris.

Ş Concursul de admitere va avea loc între 1— 10 sep- 
I tembrie 1972.
ţ înscrierile se fac la I.R.U.M. Sibiu, str. I. S. Bacii nr. 4, 
\ pînă la data de 30 august 1972.

Informaţii suplimentare se Hau zilnic la servi-
j ciul personal-administrativ, telefon 3 17.75.

Ozina „ l i M D f N I f  Sibiu
recrutează candidaţi (băieţi) pentru examenul de admi
tere la şcoala profesională, forma ucenicie la locul de 
muncă, absolvenţi ai şcolii generale de 8 sau 10 clase 
(fără examen) în vîrstă de 15— 18 ani împliniţi în anul 
1972 (1 ianuarie — 31 decembrie) în:

meserii cu durată de 2 ani
— sudor
— termist — tratament ist:
— lăcătuş construcţii metalice

meserii cu durată de 3 ani
— strungar
— frezor
— rectificator
— lăcătuş
— modelor lemn.

Dosarul de înscriere va cuprinde următoarele acte:
—  certificat de naştere, în original şi copie neîega-

lizată
—  certificat ele absolvire a şcolii generale, în  original
•— fişa medicală completată, eliberată de şcoala ge

nerală sau certificat medical eliberat de circum
scripţia sanitară

— buletin de analiza sîngelui şi rezultatul examenu
lui radiologie pulmonar.

Pe perioada şcolarizării uzina acorda lunar o indem
nizaţie de 600 lei anul I, 700 lei anul II şi 800 lei anul 
III şi masa la cantină contra cost.

Examenul de admitere se desfăşoară în perioada 
1— 10 septembrie 1972 la obiectele :

— matematică — scris şi oral
— fizică — partea I mecanică şi căldura — scris 

şi oral.
înscrierile pentru examenul de admitere se fac între 

1— 30 august 1972 la sediul uzinei „Independenţa“, 
biroul învăţămînt, telefon 2 10 00, interior 135.

:

Fabrica de geamuri 
Mediaş
str. Sibiului nr. 38,

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:
— muncitori calificaţi în meseria de operator 

instalaţii de tragere geam;
— muncitori necalificaţi pentru calificare la locul 

de muncă în meseria de operator instalaţii 
tragere geam.

Condiţiile de angajare sínt cele prevăzute de H.C.M. 
914/1968.

Informaţii suplimentare se primesc zilnic la biroul 
personal între orele 12— 15, telefon 1126, 1127 sau 
1128, interior 185.
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Administraţia
a judeţu lu i

organizează, în ziua de 10 august 1972, CONCURS 
pentru ocuparea unui număr de 3 posturi de INSPEC
TORI FISCALI TERITORIALI în condiţiile prevă
zute de Legea nr. 12/1971 şi H.C.M. nr. 914/1968.

Actele se primesc la sediul administraţiei din Sibiu, 
Bulevardul Victoriei 1— 3, telefon 2 15 17 sau 1 14 52, 
pînă la data de 5 august 1972.
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